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Bursa Barosu Dergisi, Bursa 
Barosu Başkanlığı tarafından 

T.C. yasalarına uygun 
olarak yayımlanmaktadır. 
Bursa Barosu Dergisi’nin 
isim ve yayın hakkı Bursa 
Barosu Başkanlığı’na aittir. 
Yayımlanan yazı, fotoğraf 

ve konuların her hakkı 
saklıdır ve tüm sorumluluğu 
eser sahiplerine aittir. İzin 

alınmadan alıntı yapılamaz. 
Reklamların sorumluluğu 

reklam verenlere aittir. Bursa 
Barosu Dergisi, Basın Meslek 

İlkeleri”ne uymaya söz 
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43 - Covid-19’un 
uluslararası sözleşmelere 
etkisi ve yürürlüğü
Fablo & Manara Hukuk 
Bürosu
İtalyanca’dan çeviren 
Av. Şükran Belet

47 - Korona (Covid-19) 
salgınında alınan 
tedbirlerden zarar gören 
yurttaşlara karşı idarenin 
kusursuz sorumluluğu ve 
fedakarlığın denkleştirilmesi 
ilkesi
Av. Doğan Erkan & Av. 
Yasin Gökberk Çınar & 
Av. Nadire Durudoğan

54 - Kısa Çalışma 
Uygulaması ve Kısa 
Çalışma Ödeneği hakkında 
sıkça sorulan sorular
Av. Zeycan Balcı & Av. 
Mehmet Can Koyuncu

57 - Koronavirüs 
salgınında çalışanların 
hakları nelerdir?
Av. Zeycan Balcı & Av. 
Mehmet Can Koyuncu

61 - Ücretsiz izin 
uygulaması
Av. Zeycan Balcı & Av. 
Mehmet Can Koyuncu

62 - Koronavirüs 
kapsamında işçilerin 
işyerlerinde alınan iş sağlığı 
ve güvenliğine yönelik 
tedbirlere uymamasının iş 
sözleşmelerine etkisi
Av. Ercan Kılıç & Stj. Av. 
M. Burak Cenk

66 - Covid-19 salgınının 
sigorta hukuku bakımından 
etkileri
Av. Begüm Durak

70 - Virüs hayatlarımızı 
nasıl etkiledi?
Stj. Av. Eda Altınok

71 - Tek başsavcılık ne 
demekse tek baro da o 
demek...
Av. Metin Öztosun

73 - Türkiye Barolar Birliği 
reklam yasağı yönetmeliği 
hakkında değişiklik önerileri
Av. Ece Fatma Aslan

82 - Dernekler kanununda 
yapılan son değişiklikler
Av. Ö. Şerafettin Gökalp

84 - Blockchain’in 
Türk Hukuku açısından 
irdelenmesi
Av. Barışcan 
Kunduracılar

88 - Sularımız tehdit 
altında
Av. Erol Çiçek

95 - İdari usul 
olarak çevresel etki 
değerlendirmesi süreci
Av. Şirin Alçı & Av. 
Mehmet Türker

100 - Rekabet hukukunda 
pişmanlık bildirimi
Av. Ahmet Bilal Arı

109 - Tahkim yargılaması 
ile devlet yargılamasının 
farklılıkları
Av. Güleser Aydın

114 - Mukayeseli Hukukta 
şirketler hukukunda rekabet 
yasağı
Av. Mustafa Emir 
Üstündağ
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6
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#savunmadurdurulamaz

 18
Barolara tırpan yasası

21
Baro Başkanları Ankara’da toplandı, hükümetin 
baroların yapısında yapacağı değişikliği görüştü

22
Adalet Bakanı, Başkanlarla buluştu

23
-Bursa Barosu, Akademik Meslek Odaları 
ve Sendikalar, açık hava basın toplantısı 

düzenledi-
Av. Gürkan Altun: “Soma’da acılı aileleri 

savunan avukatlar cezaevinde, iş cinayetinin 
sorumluları dışarıda”

26
Ankara’ya “Kırmızı kart”

Milletvekili Aydın’dan barolara destek 

27
Bursa Barosu, gelecekleri için 

direniş gösteren köylülerin yanında 

29
Çalı’daki ruhsatsız HES inşaatı 
belediye tarafından durduruldu

30
“Yaşam kutsal, adil yargılanma ve adalet haktır”

32
Bursa Barosu sözünü söyledi: “Vicdanları 

yaralayacak, adalete güveni zedeleyecek ve 
barışa katkı sağlamayacak infaz paketi”

34
Barolardan ortak ses: Çocuk istismarının affı 

ülkemizin gündeminden kalkmalıdır

35
16 Baro Başkanı: TBMM’yi varlık sebebi olan 
halk iradesine saygı duymaya davet ediyoruz

36
Avukat Bayam 6 kurşunla yaralandı!

PTT, harç yatırma işlemi sırasında stajyer 
avukat ve avukat katiplerinden vekaletname 

istemeyecek

37
#adaletnöbeti sosyal medyada tutuldu
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Bursa Barosu Spor Hukuku Komisyonu: 

“Ligler başlatılmamalıdır!”
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H
epiniz, 22-23 Haziran 
tarihlerinde baro 
başkanlarının Ankara’da 
yaşadıklarını takip ettiniz, 

gördünüz. Ülkemiz adına utanç 
verici tablo oluştu. Kim tarafından 
verildiği açıklanmayan, hukuksuz 
bir emirle devletin yüzlerce 
polisi Anayasa ve yasalardan 
kaynaklanan protesto hakkını 
kullanmak isteyen biz baro 
başkanları ile karşı karşıya getirildi. 
Tarih bu utanç tablosunu kalın 
harflerle not etti.

Sizler ve yurttaşlarımız bilmeli ki, 
biz Ankara’ya kolluk güçleriyle 
çatışmaya gitmedik. Baro 
başkanları olarak 1 Haziran 
bildirgesine nakşettiğimiz, 
demokratik haklarımızı kullanmak 
için oradaydık. Bizzat polis teşkilatı 
içinden provokatif çok çaba oldu 
ama başkanlarımız buna geçit 
vermedi.

Değerli meslektaşlarım;
Avukatlık Kanunu değiştirilmek 
isteniyor. Dergimiz baskıya 
hazırlanana kadar kamuoyuna 
sunulmuş bir metin olmamakla 
birlikte çok ciddi sonuçlar 
doğuracak, büyük bir değişiklikten 
söz ediliyordu.

2018, 2014, 2009 ve 2007 
yıllarında Avukatlık Kanunu’na bu 
anlamda ciddi ve büyük müdahale 
girişimleri olmuştu. Bir şekilde 
bunlardan geri adım atıldı veya 
attırıldı. Bu beşincisi oluyor ve 
çok daha ciddi zararlar verecek 
düzenlemelerden bahsediliyor.

Bu yılki maceramız da mayıs 
ayının ilk haftasında baladı. Sayın 
Cumhurbaşkanı’nın bir toplantıdaki 
açıklamasıyla fitili ateşlendi. 
Ardı sıra açıklamalar gelmeye 

başladı. Yasa değişikliği söylemleri 
üzerine baro başkanları olarak 
Barolar Birliği’nden toplantı istedik. 
Pandemi gerekçe gösterilerek bu 
talebimiz karşılanmadı. Bunun 
üzerine ilk aşamada 53, daha 
sonra 80 baro başkanımızla birlikte 
yaptığımız açıklamalarda dedik ki, 
“Avukatlık Yasası değiştirilecekse 
bunu barolarla ve avukatlarla 
konuşmalısınız. Diyaloğa açığız.”

Oysa baro başkanları olarak, 
herkes kendi ilinin milletvekilleriyle 
temasa geçip, diyalog zemini 
arayarak, ortada dedikodu 
mahiyetinde dolaşan, partilerin 
TBMM grup başkanvekillerinin 
de ağzından çıktığı için ciddiye 
aldığımız değişiklik teklifinin 
ülkeye, avukatlık mesleğine, 
barolara getireceği zararları 
anlatmaya başlamıştık.

19 Mayıs’ta TBB ve 80 baro 
başkanı olarak yaptığımız ortak 
açıklamada hükümete çağrıda 
bulunduk. “Avukatlık Kanunu’nda 
barolar ve seçim sistemlerine 
yönelik değişiklik girişimlerini 
doğru bulmuyor; bu girişimlerin 
durdurularak, geri çekilmesini, 
ülkemizin gerçek gündemlerinin 
çözümüne dönülmesini talep 
ediyoruz. İleride, avukatlarımızın 
ve barolarımızın ihtiyacı ve 
beklentisini karşılayacak 
Avukatlık Kanunu hazırlanması 
aşamasında asıl muhatap, 
barolar ve TBB olmalıdır. 
Türkiye Barolar Birliği nezdinde, 
80 baronun, uzmanlar ve 
akademisyenlerin katılımıyla 
bir komisyon oluşturulmalı, 
bu komisyonca hazırlanacak 
tasarı, kamuoyu ve ilgililerle 
paylaşılmalıdır. Doğru, adil ve 
hukuki olan hareket tarzı bu 
olmalıdır.”

Bu çağrımız herhangi bir yankı 
bulmadığı gibi aksine avukatların, 
baro başkanlarının olmadığı 
televizyon programlarında barolar 
konuşulmaya devam edildi.

1 Haziran’da TBB’de fiziki bir 
toplantı yaptık. Bu toplantıda 
amacımız artık bir eylem planı 
belirlemekti. TBB Başkanı, 
en azından bir hafta daha 
müzakereye devam edilmesi 
gerektiğini, iktidar ve muhalefet 
partilerinde çoğunluğun çoklu 
baronun karşısında olduğunu, 
sadece birkaç ismin ikna 
edilmesinin yeterli olabileceğini 
söyledi ve bazı baro başkanlarımız 
da bu fikre destek verdiler. 1 
Haziran bildirgesini kaleme 
aldık. Bir haftada yapılacak 
görüşmelerden yine sonuç 
alınmazsa demokratik hak ve 
taleplerimizi kullanacağımızı 
söyledik.

Değerli meslektaşlarım;
Böyle bir bildiriden sonra 
Türkiye Barolar Birliği’nden 
beklenen, hemen o gün 
Cumhurbaşkanı’ndan, TBMM 
Başkanı’ndan, Adalet Bakanı’ndan, 
Meclis’te grubu bulunan partilerden 
randevular alması, katılabilen baro 
başkanlarıyla birlikte görüşmeler 
yapılmasıydı. Diyalog dediğimiz 
şey buydu. 4 gün geçmişti ve 
bu sürede TBB kanadından tek 
bir çaba görmedik. 5 Haziran 
günü birlik başkanından baro 
başkanlarına bir çağrı geldi. TBMM 
ve Adalet Bakanlığı’nda yapılacak 
görüşmeler için bölgelerden 
ikişer temsilci seçilmesi istendi. 
İtiraz ettik. Çünkü bu, bölgelerde 
baroları, avukatları ayrıştırmaya 
kapı aralayacak bir durum 
yaratırdı. Dileyen baro başkanının, 
mümkünse 80 baro başkanımızın 
bu görüşmelere katılmasını istedik. 
Birlik başkanı inatla 80 baro 
başkanı teklifimizin karşısında 
durdu. Kabul etmedik. “80 baronun 
gelmesine gerek yok” dedi. 14 
kişilik komisyonun daha etkin, 
daha verimli bir diyalog zemini 
yakalayabileceğini söyledi. Fakat 
biz geri adım atmadık. 7 bölgenin 
hiçbirinde herhangi bir seçim 

Değerli 
meslektaşlarım;

Başkan’dan...



gerçekleştirilmedi. TBB Yönetim 
Kurulu da komisyon kurulması 
konusunda ilke kararı yanında 
dileyen baro başkanlarının da 
katılabileceğine ilişkin bir karar 
daha aldı. Bu karar Türkiye’deki 
136 bin avukata SMS ile bildirildi.

8 Haziran haftasına geldiğimizde, 
10 Haziran’da Adalet Bakanı’ndan 
randevu alındığı bildirilerek, 
katılmak isteyenlerin isimlerini 
yazdırması istendi. 42 baro 
başkanı ismimizi yazdırdık. 10 
Haziran’da da 4 saati geçen bir 
toplantı gerçekleştirdik. İsmini 
yazdıran 42 başkandan 31’i 
gelebildi. O toplantıda çoklu 
baroya neden karşı olduğumuzu, 
Sayın Bakan’a ve bürokratlarına 
anlattık. Adalet Bakanı bize hak 
vermekle birlikte muhatabın Meclis 
olduğunu, yasamanın kimsenin 
baskı ve telkinine göre hareket 
etmeyeceğini (!), her şeyin orada 
çözüleceğini söyledi.

Daha sonra Kamu Baş 
Denetçisi’ne gittik. İtirazlarımızı not 
ettiklerini ve Meclis’e rapor halinde 
göndereceklerini ifade ettiler. 
Meclisle görüşmeyi sürdürmemizi 
tavsiye ettiler. O andan itibaren 
randevular alınmaya başlandı. O 
ana kadar TBMM’den herhangi 
bir randevu alınmamıştı. Meclis’e 
görüşmeye, aramızdan seçtiğimiz 
heyeti gönderdik. Yaklaşık 
15-20 kişilik bir heyet oldu. O 
heyette TBB Başkanı, İstanbul, 
İzmir, Ankara baro başkanları 
yoktu. Ben de yoktum. O heyete 
TBB yönetiminden iki üye 
katılmıştı. Önce iktidar partisi 
olmak üzere tüm partilerin grup 
başkanvekilleriyle uzun saatler 
süren toplantılar yapıldı.

Şu ana kadar da 
Cumhurbaşkanlığı ve TBMM 
Başkanlığı’ndan randevu 
taleplerine yanıt verilmiş 
değil… Tabii Barolar Birliği’nin 
randevu talebinde bulunduğunu 
varsayıyoruz.
Allah aşkına, biz diyalog adına 
başka kimle görüşmeliyiz ki?

Geldiğimiz noktada hiçbir yol 

almadığımızı gördük. 
Hatta daha üst 
seviyeden söylemler 
duymaya başladık. 
Çoklu baronun 5 
bin ve üzeri üyeye 
sahip barolarda 
uygulanacağı 
söylenirken, 
300 ve üzeri 
bütün barolarda 
uygulanabilecek 
bir sisteme ilişkin 
bilgiler de dolaşmaya 
başladı. Bir 
taraftan örgütlenme 
özgürlüğü 
savunulurken, 
avukatın üyesi 
olduğu barodan 
4 yıl süreyle 
ayrılamayacağı ifade 
edildi.

Pandemi sürecinde 
iyi oldu ama on-line 
duruşmalar kalıcı 
hale getirilmek 
isteniyor. Açıkçası 
bunları yan yana 
getirdiğinizde avukatlık mesleğini 
öldüren, Anadolu barolarını adeta 
yok etmeye yönelik bir proje 
olduğunu anlamaya başladık. 
On-line duruşma sistemiyle 
Anadolu’da vekalet alacak tek bir 
avukat kalmayacaktır.

Müzakere, diyalog deniyorsa 
barolar bunu sonuna kadar zorladı. 
Bize, bu yapılanları halka şikayet 
etmek, mücadele etmek, itiraz 
etmek dışında yol bırakmadılar. 
Yürümek de bunlardan sadece 
biriydi.

Çok mu zor sanki, avukatlık 
kanunuyla ilgili ne düşünülüyorsa, 
hangi değişiklikler yapılmak 
isteniyorsa metin olarak konulur 
ortaya, barolara da gönderilir, 
halkın huzurunda tartışılır. Hem 
ortaya konulmayacak, tartışmaya 
açılmayacak, hem de baro 
başkanları için “müzakereden 
kaçıyorlar” denecek.

Değerli meslektaşlarım;
İtiraz mesleği icra ediyoruz, 

hak savunuyoruz. Elbette itiraz 
edeceğiz, elbette hakkımızı 
savunacağız. Oysa bizlerden 
itaat ve biat etmemizi istiyorlar. 
Cübbelerimize düğme dikmeye 
ya da tümden sırtımızdan almaya 
çalışıyorlar. Bizler, cübbelerimizde 
düğme olmamasının anlamını 
unuttuğumuz gün avukatlık 
mesleğinin bittiği gün olacaktır, 
aklımızdan çıkarmayalım.

Biliyoruz ki, otoriter rejimlerin 
en büyük özlemidir savunmasız 
yargılama… Oysa savunma kutsal 
bir haktır. Hak kuvvetten üstündür. 
Böyle bildik, böyle devam devam 
edeceğiz.

Barolar olarak, yurttaşın avukatı 
olmaya, temel insan hak ve 
özgürlüklerinin korunması için 
mücadele etmeye, doğanın, 
kurdun kuşun, börtü böceğin dili 
olmaya, erkek egemen zihniyetin 
mağduru olan kadınlarımızın 
ve istismara uğrayan güçsüz 
savunmasız çocuklarımızın kalkanı 
olmaya devam edeceğiz.
Saygılarımızla…
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#savunmadurdurulamaz
Siyasal iktidarın, üç büyük ilde birden fazla 
baro kurulmasını sağlayacak ve baroların 
yönetim organı seçimlerini nispi temsile 
dayandıracak yasa tasarısına tepki için 

illerinden Ankara’ya yürüyen baro başkanları, 
Ankara girişinde polis engeliyle karşılaştı. 
Yaklaşık 28 saat boyunca yürümelerine izin 
verilmeyen ve ablukaya alınarak yaklaşık 28 
saat fiili gözaltında tutulan baro başkanları, 
dirençlerinin kırılması için her türlü baskı ve 
insani ihtiyaçlarını karşılama konusundaki 

engele rağmen dediklerini yaptılar ve 
sembolik olarak Ankara’ya yürüyerek girdiler. 

Olağanüstü polis kordonunda gerçekleşen 
yürüyüşün ardından baro başkanları 

otobüslerle Anıtkabir’e gitti.

BURSA BAROSU’NUN 
YÜRÜYÜŞ SÜRECİ
Baro başkanlarının, söz konusu yasa 
tasarısıyla ilgili olarak Ankara’da siyasi 
makamlarla yaptıkları görüşmelerden 
sonuç çıkmaması üzerine alınan 
eylem kararına göre baro başkanları, 
kamuoyunun dikkatini çekmek 
üzere illerinden Ankara’ya yürüyüş 
gerçekleştirecekti.

19 Haziran günü başlayan yürüyüşlerin 
Bursa ayağı, Adalet sarayı önünde 
başladı. Bursa Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun da, meslektaşı CHP 
Bursa Milletvekili Nurhayat Altaca 
Kayışoğlu ile yönetim kurulu üyeleri ve 
meslektaşlarınca Bursa Adalet Sarayı 
önünden Ankara’ya uğurlandı.

Adalet Sarayı önünde Bursa Barosu 
pankartı arkasında toplanan avukatlar 
yürüyüşe geçtiğinde Emniyet 
Müdürlüğü ekipleri de güvenlik önlemi 
aldı. Yürüyüş korteji Kıbrıs Şehitleri 
Caddesi üzerinden İnönü Caddesi’ni 
geçip Ankara Caddesi’ne çıktı. Bursa 
Milletvekili Nurhayat Altaca Kayışoğlu 
da Altun’la birlikte yaklaşık bir kilometre 
yürüdü. Altun bu mesafenin sonunda, 
uğurlamaya gelen Milletvekili Kayışoğlu 
ile meslektaşlarına teşekkür etti.

Yürüyüşe cübbelerle başlayan Altun 
ve beraberindekiler, Duaçınarı Tapu 
Kadastro Bölge müdürlüğü önünde 
cübbelerini çıkarıp, spor kıyafetleriyle 
devam ettiler.
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KİRAZLIYAYLA’DAKİ 
İKİNCİ ETAPTA 
JANDARMA ENGELİ
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun, Ankara 
yürüyüşünün ikinci gününe, 
Lübnan sermayeli Meyra 
Madencilik tarafından hukuksuz 
bir şekilde yapımı devam 
eden maden flotasyon ve atık 
tesisini protesto eden Yenişehir 
Kirazlıyayla köylülerini ziyaret 
etmek istedi, ancak jandarma 
engeliyle karşılaştı.

Altun’a Türkiye Barolar Birliği 
Yönetim Kurulu Üyesi Av. 
Asude Şenol ile yönetim kurulu 
üyeleri, avukatlar eşlik etti. 
Altun ve beraberindekiler 20 
Haziran günü LGS ve Covid-19 
önlemleri kapsamındaki 
sokağa çıkma kısıtlaması 
nedeniyle Kirazlıyayla’ya 
saat 17.00 sıralarında gitti. 
Ancak uzun zamandır köyü 
abluka altında tutan jandarma 
sabah saatlerinden itibaren 
İl Hıfzıssıhha Kurulu’nun 
kararlarını anons ederek 
köylülerin evlerinden 
çıkmamaları gerektiğini ve 
karara uymayanlara para cezası 
kesileceğini duyurmuştu.

Bu anonslar üzerine protestocu 
kadınlar, birer birer bahçelerden 
geçerek, köyün girişinde 
Bursa Barosu Başkanı ve 
heyetini beklemeye başladı. 
Bursa Barosu Başkanı 
Altun, karşılamada köylü 
kadınların derdini dinlerken, 
jandarmanın geldiğini gören 
kadınlar, ceza korkusuyla 
kaçışmaya başladı. Altun ve 
beraberindekiler köy meydanına 
doğru yürüyüşe geçince 
kadınlar peşlerinden gitti. Baro 
heyetinin varlığından cesaret 
alan kadınlar, “Kirazlıyayla 
bizimdir, bizim kalacak”, 
“Ölmek var dönmek yok” gibi 
sloganlar atmaya başladı. 
Bunun üzerinde jandarma, 
Bursa Barosu heyetinin önünü 
kesti. Bir jandarma komutanı 
Altun’a İl Hıfzıssıha Kurulu’nun 
kararını okuyarak, toplantı 

yapılamayacağını söyledi. 
Altun da, toplantı yapmaya 
gelmediklerini, Ankara yürüyüşü 
sırasında köylülerin direnişine 
destek vermek amacıyla uğrayıp 
merhaba diyerek yollarına 
devam edeceklerini söyledi.

Başkan Altun, “Köylülerin 
direnişine destek vermek 
için uğradık. Yapılacak yasal 
düzenlemeyle baroların çevre 
mücadelelerine müdahil 
olmaması için uğraşıyorlar. Biz 
buna da itiraz için yürüyoruz. 
Nerede toplumsal bir sorun 
varsa onların sesi olmaya 
çalışıyoruz” dedi.

Jandarma komutanının “sokağa 
çıkmanın yasak olmadığını, 
toplanmanın yasak olduğunu” 
söylediğini ifade eden Gürkan, 
“Biz buraya eylem için gelmedik. 
İl Hıfzıssıhha Kurulu kararı 
gereği jandarma toplantı 
yapamazsınız dedi. Biz onlara 
durumu anlatırken bile köylülerle 
bir araya geldik. Köyün girişine 
doğru farklı noktalardan 
gelmişler. Bizi her şeye rağmen 
karşıladılar. Bizimle yürüdüler” 
dedi.

Kirazlıyayla’ya özel bir yasak 
uygulanmaya çalışıldığını 
söyleyen Gürkan “Buraya 
gelirken geçtiğimiz Barcın 
köyünde kahvehaneler açık. 
Köylüler oralarda toplanıp, 
ürünlerini satıyorlar. Ama 
Kirazlıyayla’da kahvehane 
kapalı, ürünlerini satamıyorlar. 
Köylülerin Bursa’ya gidip ürün 
satmalarında sorun yok ama 
Kirazlıyayla’da yasak. Yurttaşlara 
sokağa çıkma konusunda bir 
baskı söz konusu. Bu insanlar 
tarlalarını ekecek, hayvanını 
otlatacak” diye konuştu.

Köylülerin ceza korkusu da 
Gürkan Altun’un jandarma 
komutanı ile konuşması ve 
köylüleri yatıştırarak evlerine 
göndermesiyle sona erdi. Altun 
ve beraberindekiler yürüyerek 
ayrılırken Kirazlıyayla halkı 
evlerinin önünden selamladı.
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BURSA, BALIKESİR, 
BİLECİK BAROLARI 
OMUZ OMUZA ANKARA’YA
Altun, Ankara yürüyüşünün ikinci 
gün ikinci etabına İnegöl-Bozüyük 
arasında devam etti. Üçüncü 
gün etabının başlangıç noktası 
Eskişehir’di. Burada Balıkesir 
Barosu Başkanı Av. Erol Kayabay 
ile buluşan Altun, Eskişehir 
Tepebaşı Belediye Başkanı Ahmet 
Ataç tarafından karşılandı. 

Belediye başkanı Ataç’ın 
misafirperverliğinde bir süre 
dinlenen Altun ve Kayabay, daha 
sonra Eskişehir çıkışına kadar 
yürüdü. Bu parkurda sosyal medya 
üzerinden canlı yayınla kamuoyuna 
mesaj veren Bursa Barosu Başkanı 
Altun, şunları söyledi:

“Yalnız yürümek zor ancak insanın 
düşünceleriyle baş başa kalması 
açısından güzel. Balıkesir Barosu 
Başkanımla süreci konuşuyoruz. 
Zor günler geçirdik, daha zor 
günler bizi bekliyor ama enseyi 
karartmamak lazım. Barış için, 
demokrasi için, avukat hakları 
için, en çok da yurttaşın hakkı için 
yürüyoruz. Avukatlık Kanunu 

76 ve 95. maddeler bizim için 
vazgeçilmez. Dün Kirazlıyayla’da 
bunu bir kez daha hissettik. 
Onların doğası için, havası 
suyu için yürümek zorundayız. 
Savunamadıkları haklarını 
savunmak zorundayız. Barolar 
olarak halkın avukatıyız.

Çevre davalarını, insan hakları 
ihlallerini, kadın cinayetlerini, 
çocuklara yönelik istismar 
olaylarına karşı mücadeleyi, 
Anayasa ve Avukatlık Kanunu’ndan 
aldığımız yetkiyle sürdürüyoruz. 
Ancak Avukatlık Kanunu’nda 
barolarda seçim sistemini 
değiştirmeye yönelik söylemler, 
şimdi baroların siyaset yaptığı 
iddialarından hareketle baroların 
anayasa ve avukatlık kanunundan 
kaynaklanan bu temel haklarının 
da ellerinden alınması gündeme 
geldi. O yüzden iktidarın bu 
düzenleme talebine karşı tepkimizi, 
Adalet Bakanı Sayın Abdülhamit 
Gül ve Kamu Başdenetçisi Sayın 
Şeref Malkoç ile iktidar partisi 
grubu başta olmak üzere TBMM’de 
grubu bulunan siyasi partilerin grup 
toplantılarına katılarak duyurduk. 
Geçtiğimiz hafta 80 baro ve 
TBB’nin imza altına aldığı 19 Mayıs 

ve 1 Haziran tarihli bildirge gereği 
80 baro adına 31 baro başkanı 
olarak partilerin grup başkan 
vekilleriyle görüşerek teklifin geri 
çekilmesini talep ettik. Teklifin 
sunulmasından vazgeçilmesi 
halinde pandemi sonrasında 
avukatlık kanunu değişiklikleri 
üzerinde müzakere edebileceğimizi 
ifade ederek uzlaşı çabasını 
sonuna kadar sürdürdük. Aradan 
geçen süreye rağmen görüyoruz 
ki televizyonlarda baro başkanları 
olmadan barolar tartışılıyor. 
Avukatlar olmadan avukatlık 
kanunu tartışılıyor. Biz bu şekildeki 
tartışmaları doğru bulmuyoruz. Bu 
sebeple gerekirse Meclis’e kadar 
yürüyüp taleplerimizi bir kez daha 
duyuracağız” diye konuştu.

Balıkesir Barosu Başkanı Av. 
Erol Kayabay da, “Gürkan 
Başkan’la birlikte yürümekten 
gurur duyuyorum. Yurttaşlarımızın 
sesini duyurmak için yürüyoruz. 
Bizler bugün varız, yarın yokuz 
ama barolar ilelebet olsun diye 
yürüyoruz. Enseyi karartmak yok, 
yürümeye devam” diye konuştu.
Eskişehir çıkışında Altun ve 
Kayabay’a Bilecik Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Hasan Şahin eşlik 
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“Barış için, 
demokrasi için, 
avukat hakları için 
yürüyoruz. Avukatlık 
Kanunu 76 ve 95. 
maddeler bizim için 
vazgeçilmez.
Av. Gürkan ALTUN

etmeye başladı. Altun, Kayabay ve 
Şahin, birlikte bir süre yürüdükten 
sonra araçlarla Polatlı’ya geçti. 
Polatlı girişinden, çıkışına kadar 
yürüyen başkanlar akşam 
saatlerinde Ankara’ya ulaştı.

TOPLU YÜRÜYÜŞLE 
TAÇLANDIRMA 
PLANINA POLİS ENGELİ
Yürüyüşü tamamlayıp Ankara’ya 
ulaşacak baro başkanları, daha 
önce belirledikleri eylem planına 
göre 22 Haziran’da önce Anıtkabir’i 
ziyaret edecekler, ardından da 
Türkiye Barolar Birliği’ne giderek, 
TBB delegeleri ile birlikte Ankara’da 
olağanüstü toplantı yapılması 
yönündeki taleplerini elden teslim 
edeceklerdi.

21 Haziran akşamı Ankara’ya 
ulaşan baro başkanları yaptıkları 
toplantıda, illerden gerçekleştirilen 
yürüyüşü Ankara girişinde toplu 
halde 500 metre kadar ilerleyerek 
taçlandırmayı ve daha sonra 
Anıtkabir’e gitmeyi planladılar. 22 
Haziran sabahı Eskişehir yönünden 

Ankara’ya giriş kapısına yaklaşık 
500 metre mesafede toplanarak 
basın açıklaması yaptıktan sonra 
yürümek isteyen baro başkanları 
olağanüstü polis barikatıyla 
karşılaştı. 

Ankara giriş kapısında da Ankara 
Barosu yöneticileri bekliyordu. 
Polis iki tarafa da barikat kurdu 
ve grupların bir araya gelmesi 
engellendi.

Ev sahibi Ankara Barosu Başkanı 
Erinç Sağken, “Anıtkabir’e 
gitmemize müsaade edilmiyor. 
Hiçbir gerekçe yok. Bunun 
bir gerekçesi olamaz, bu 
zaten anayasal bir hak. Bunu 
reddetmenin bir yasal gerekçesi 
olmasının ihtimali dahi yok. Sadece 
valilik müsaade etmiyor deniliyor. 
Ne şehre girmemize ne Anıtkabir’e 
gitmemize izin veriliyor. Valiliğe 
yazılı olarak bildirdik, bize yazılı 
bir ret cevabı gelmedi. Açıkça 
altını çizerek söylüyorum, gelemez 
çünkü yazılı ret cevabı, anayasaya 
aykırı olur. De facto bir durum 

yaratıyorlar bu sebeple” dedi.

Polis megafonla zaman zaman 
pandemi kurallarını hatırlatan 
anonslar yapınca, baro başkanları 
aralarında 2’şer metre mesafe 
ile tek sıra halinde yürümek 
istedi, yine izin verilmedi. Baro 
başkanlarının zaman zaman 
polis kalkanlarına yüklenerek 
yolu açmaya çalışması sırasında 
arbede yaşandı. Başkanlar, tali 
yolda olmasına ve anayoldaki 
akışa engel olmadığı halde 
trafik ekipleri de akan trafiği en 
sağdaki tek şeride düşürdü. Tali 
yoldan, hatta inşaat alanından 
bireysel olarak yürüme girişimleri 
de engellendi. Son olarak 
başkanlardan bazılarının ana yol 
kenarından tek sıra yürüme çabası 
sırasında da trafik polisleri, yürüyen 
araçları durdurmayarak doğrudan 
kalabalığın üstüne yönlendirdi.

OTURMA EYLEMİ BAŞLIYOR
Yürüyüşe katılan ve Türkiye’deki 
avukatların yüzde 95’ini temsil 
eden baro başkanları, polisin 
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başkent Ankara’ya girişlerini engellemesinin 
ardından bir durum değerlendirmesi yaptılar. Baro 
başkanlarının aldığı kararı Muğla Barosu Başkanı 
Cumhur Uzun açıkladı. Uzun, başkanların oturma 
eylemi yapma kararı aldığını, kendilerinin şehre 
girmesine ve Anıtkabir’e yürümelerine izin verilene 
kadar oturma eylemini sürdüreceklerini belirtti. Uzun, 
“Bu yolun açılması Türkiye’nin hukuk devletinin 
bir göstergesi olacaktır. Bu mücadeleye devam 
edeceğiz. Türkiye’de hak mücadelesinin nasıl 
yapılmakta olduğunu kendi illerinden yola çıkan baro 
başkanlarımız gösterdi. Bizler vatan ve Ata sevgisiyle 
yoğrulmuş insanlarız” dedi.

Bu arada her geçen dakika polis sayısı artırıldı ve 
barikat genişletildi, hatta üç aşamalı hale getirildi. 
Baro başkanları ve beraberindeki meslektaşları, 
gazeteciler çembere alındı. İnsani ihtiyaçları için 
çember dışına çıkanlar bir daha alınmadı. Baro 
başkanı kimliği olmayan hiç kimse çember içine 
alınmadı. Bilecik Barosu Başkan Yardımcısı Av. 
Hasan Şahin, polisler tarafından tartaklandı, yere 
yatırıldı ve gözaltına alınmak istendi. Yanında 
baro başkanı kimliği olmayan başkanların 
oturma eyleminin yapıldığı çember içine girme 
girişimleri sırasında da arbede yaşandı, diğer baro 
başkanlarının müdahalesiyle engel aşıldı.

Yaş ortalaması yüksek olan baro başkanlarının 
yakıcı haziran güneşi altında zarar görmemeleri için 
Ankara Büyükşehir Belediyesi tarafından sağlanan 
şemsiyenin ve yiyeceklerin alana sokulması da yine 
polis tarafından engellendi. Arbedeler sırasında 
bazı polis müdürlerinin provokatif davranışları baro 
başkanlarının sert tepkisiyle karşılandı. Oturma 
eyleminin başladığı inşaat alanının özel mülk olduğu 
ve boşaltılması da istenirken, söz konusu inşaat 
şirketinin çalışanları da zaman zaman avukatlara 
saldırdı. Akşam saatlerinde beraberinde bir grupla 
olay yerine gelen ve baro başkanlarına doğru “Burası 
benim mülküm, mülkümü boşaltın” diye bağırarak 
yürüyen bir şahıs yeniden gerilimi tırmandırdı.

Onlarca polise rağmen baro yöneticilerine yönelik 
tehditlerde bulunan şahıs sonrasında polislerce 
inşaat halindeki binaya götürüldü. Baro başkanları 
ise şahıstan şikayetçi olduklarını belirterek, polisten 
işlem yapmasını istedi. Bu talebe karşılık şahısla ilgili 
herhangi bir işlem yapılmadığı bildirildi.
Oturma eyleminin yapıldığı noktanın şahsın iddia 
ettiği gibi özel mülk değil, belediyeye ait bir alan 
olduğu, inşaatı yapan şirketin de gerek işçi haklarının 
ihlali, gerekse imar hukuku açısından sicilinin kabarık 
olduğu, Ankara Barosu avukatlarınca duyuruldu.

BARO BAŞKANLARI BURADA, METİN 
FEYZİOĞLU NEREDE?
60’a yakın baro başkanı polis tarafından 
engellenirken, Afyon, Ardahan, Iğdır, Ağrı, Konya, 
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Elazığ, Sivas, Gümüşhane-
Bayburt, Çorum, Yozgat, Kütahya, 
Edirne, Samsun, Erzurum, 
Kahramanmaraş baro başkanlarını 
yanına alan Türkiye Barolar Birliği 
(TBB) Başkanı Metin Feyzioğlu 
aynı saatlerde Anıtkanir’i ziyaret 
etti.

Sosyal medya hesabından 
Anıtkabir’den fotoğraf paylaşan 
Feyzioğlu, altına şöyle yazdı:
“Bu fotoğraf üzerinden çok 
spekülasyon yapıldı. İnanın 
Anıtkabirde Ata’nın huzurunda
saygı duruşu fotoğrafının bir 
spekülasyona sebebiyet vereceği 
hiç aklıma gelmezdi. İşin aslı şu. 
Yürüyüşe katılan Başkanlarımızla 
aramızda bir husumet olmadığını, 
ortak paydamızın milli değerler 
olduğunu göstermek amacıyla, 
Anıtkabir’e onları beklemeye 
gittik. O sırada Ankara girişinde 
kafilenin engellendiğini duyduk. 
Saygı duruşunda bulunmadan 
ayrılmak içimize sinmedi, doğru 
bulmadık. Hemen ardından TBB 
yönetim kurulu üyelerimiz ile 
oradaki başkanlarımız, Ankara 
girişine intikal ettiler. Yürüyüşe 
katılmayacak olmalarına 
rağmen, olanlar üzerine oradaki 
arkadaşlarımıza destek olmak için. 
Ben de derhal sorunu çözmek 
için görüşmelere başladım. Bütün 
gece, sabaha kadar devam etti 

görüşmeler. Öğleye doğru çözdük. 
İşin aslı bu. Bir fotoğraf üzerinden 
fırtınalar koparmak doğru değil. 
Aslında silebilirdim de bu fotoğrafı. 
Ancak Anıtkabir fotoğrafını ellerimle 
silmek beni, bana atılan iftiralardan 
çok daha fazla yaralardı. İşin 
aslı budur. Elbette herkes kendi 
inanmak istediğine inanabilir. 
Meselesi bu olanlar bunun üzerinde 
günlerce konuşabilir. Oysa mesele, 
sorunları çözmek, bizden hizmet 
bekleyenlere hizmet etmek. Biz 
çalışmaya devam ediyoruz.”

IĞDIR BARO 
BAŞKANI İSTİFA ETTİ
Anıtkabir’de verilen görüntü, 
karede yer alan baro başkanlarını 

da rahatsız etti. Iğdır Baro Başkanı 
Av. Serkan Alakan istifa etti ve 
yaptığı açıklamada “Biz yürüyen 
baro başkanı arkadaşlarımızı 
Anıtkabir’de beklerken, Birlik 
Başkanımız Feyzioğlu orada 
çekilen fotoğrafları paylaştı. Hatta 
Sivas Baro Başkanı’nın uyarısına 
rağmen paylaştı. Kamuoyunda 
barolar bölünmüş gibi bir algı 
oluştu. Maalesef bu algının önüne 
geçemedik. Zaten baro başkanı 
arkadaşlarımız polis ablukasına 
alındığını duyunca oraya gittik. 
Uzun süre de yanlarında kaldık. 
Bu Birlik Başkanımız buna neden 
oldu.”

SAMSUN BARO 
BAŞKANI İSTİFA ETTİ 
Samsun Barosu Başkanı Av. 
Kerami Gürbüz, baroların seçim 
sistemi ve faaliyetlerine ilişkin 
TBMM’ye getirilen yasa değişikliği 
teklifini protesto etmek için 
görevinden istifa etti. Gürbüz 30 
Haziran 2020 tarihli açıklamasında, 
“Bu görevi sürdürmeyeceğim. 
Hem bugün içinde bulunduğumuz 
şartlara tepki olarak, hem 
de geçtiğimiz 15 gün içinde 
yaşadıklarımdan dolayı istifa 
ettiğimi ifade etmek istiyorum” dedi. 

Bu arada Anıtkabir’de Metin 
Feyzioğlu ile birlikte yer alan Iğdır 
Baro Başkanı Av. Serkan Alakan da 

Biz yürüyen 
baro başkanı 
arkadaşlarımızı 
Anıtkabir’de beklerken 
Birlik Başkanımız 
Feyzioğlu orada 
çekilen fotoğrafları 
paylaştı. Hatta Sivas 
Baro Başkanı’nın 
uyarısına rağmen 
paylaştı.
Av. Serkan ALAKAN

“
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istifa ettiğini açıkladı. “Biz yürüyen 
baro başkanı arkadaşlarımızı 
Anıtkabir’de beklerken, Birlik 
Başkanımız Feyzioğlu orada 
çekilen fotoğrafları paylaştı. Hatta 
Sivas Baro Başkanı’nın uyarısına 
rağmen paylaştı. Kamuoyunda 
barolar bölünmüş gibi bir algı 
oluştu. Maalesef bu algının önüne 
geçemedik. Zaten baro başkanı 
arkadaşlarımız polis ablukasına 
alındığını duyunca oraya gittik. 
Uzun süre de yanlarında kaldık. 
Bu Birlik Başkanımız buna neden 
oldu” diyen Alakan, baro yönetim 
kurulunda kabul görmemesi 
üzerine istifasını geri aldı.

Eylem alanındaki açıklama 
sırasında gazetecilerin sorusuna 
yanıt veren Muğla Barosu Başkanı 
Uzun, “Birlik başkanının böyle 
bir günde bizimle birlikte olması 
gerekirdi, Anıtkabir’de başka 
arkadaşlarla birlikte değil” ifadesini 
kullandı.

Anıtkabir’deki baro başkanları 
ile birlikte TTB Genel Sekreteri 
Sabiha Tekin de eylem alanına 
geldi. Tekin, “Baro başkanlarımızı 
Anıtkabir’de karşılamak üzere 
oraya gittik. Fakat arkasından bu 
olayların cereyan ettiğini öğrendik 
ve meslektaşlarımızdan durumu 
öğrenmek için yanlarına geldik. 
Aslında meslektaşlarımızdan farklı 
şeyler söylemiyoruz. Bizim de 
yasal düzenleme ile ilgili 19 Mayıs 
ve 1 Haziran’da yayınladığımız 
bildiriler var. TTB Yönetim Kurulu 
olarak aynı yerdeyiz, aynı şekilde 
düşünüyoruz. Bu bildirilerimizin 
arkasındayız. Biz şu anda halen 
diyalog ile bu işin çözüleceğine 
inanıyoruz” dedi.

TANSİYON DÜŞMÜYOR, 
BASIN DA ÇEMBERDE
Gün boyunca tansiyonun yükseldiği 
anlarda baro başkanları ve 
yöneticileri ile polis arasında itiş 
kakış yaşanırken, Ankara Barosu 
Başkanı Erinç Sağkan’ın ev 
sahipliğindeki baro başkanları 
sıkça, izin verilerek bu duruma 
son verilmesi çağrısı yaptı. Ancak 
çağrılar yanıtsız kaldı ve gün boyu 
baro yönetimleri, polis tarafından 

yol kenarında bir inşaat sahası 
önünde bekletilmeye devam etti ve 
metal bariyerler kuruldu.

Bu süreçte polis, basın 
mensuplarını avukatlardan ayrı 
bir noktada bariyer içerisine 
almak istendi. Bu duruma tepki 
gösteren basın mensupları, çekim 
yapamayacakları şekilde bir bariyer 
içerisine girmek istemediklerini 
belirterek baro yönetimleriyle 
birlikte kaldı. Baro başkanları 
da basına yönelik müdahale 
girişimlerine tepki göstererek, 
gazetecilere dokunulmamasını 
istedi.

Engellemeyi duyarak kentin 
girişindeki olay yerine destek 
için gelen Ankara Barosu’na üye 
avukatlara, baro başkanlarının 
yanına girmelerine izin verilmedi. 
Gazetecilere de eğer barikat 
dışına çıkarlarsa yeniden içeri 
giremeyecekleri söylendi.

FEYZİOĞLU’NDAN 
BİR AÇIKLAMA DAHA
TBB Başkanı Metin Feyzioğlu saat 
15.30’da yaptığı yazılı açıklamayla, 
sembolik yürüyüş yapılmasına 
izin verilmesi için görüşmeler 
gerçekleştirdiğini duyurdu. Adalet 
Bakanı Abdülhamit Gül ve İçişleri 
Bakanı Süleyman Soylu’yla 
görüşmeler yaptığını belirten 
Feyzioğlu, anayasal hak olduğunu 
işaret ettiği yürüyüşe izin verilmesi 
gerektiğini ifade etti. Feyzioğlu, 
“Adalet ve İçişleri bakanlarımızla, 
Ankara Valimizle, Emniyet Genel 
Müdürümüzle görüşüyorum. 
Kimseye zararı olmayan bu 
yürüyüşün engellenmesinin yanlış 
olduğunu izah ediyorum. En 
son sayın Meclis Başkanımıza 
gittim. Kendisi de devrede. Krizin 
kimseye faydası yok. Çözüleceğine 
inanıyorum” dedi.

Ancak Feyzioğlu’nun bu açıklaması 
sonrasında da saatlerce baro 
başkanlarına kente giriş yapmaları 
için izin verilmedi.

Havanın karardığı saatlerde 
başlayan ve bir saat aralıksız süren 
sağanak yağmur altında kalan baro 

başkanlarına, Ankara Büyükşehir 
Belediyesi tarafından yağmurluk, 
maske ve çorba dağıtılmasına izin 
verildi.

Sağanak sırasında polis, baro 
başkanlarından ayrı yerde çember 
içine aldığı destekçi avukatlara 
müdahale etti. Polis bu sırada 
çekim yapmaya çalışan habercileri 
de engelledi.

Yağmur sonrasında saat 23 
sıralarında avukatların insani 
ihtiyaçları ve sıcak çay kahve 
içmek için gittikleri iki kafeye 
de polis tarafından müdahale 
edildi. Polis, kapanma saatleri 
gelmemesine rağmen işletmelerin 
pandemi kurallarına uygun 
davranılmadığı gerekçesiyle 
derhal kapatılmasını istediği, aksi 
takdirde ceza kesileceği uyarısında 
bulunulduğu duyuldu ve görüldü.

ALTUN’UN MEDYAYA 
AÇIKLAMALARI
Zaman zaman polis barikatını 
aşma mücadelesinde en önde 
yer alan Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun, gün içinde 
başta TELE1, KRT TV, Bursa Line 
TV canlı yayınları olmak üzere 
Amerikanın Sesi, ANKA Ajansı, 
Bianet internet haber portalına 
röportajlar verdi.

Altun, özetle şunları söyledi:
“Türkiye bu görüntüyü hak etmiyor. 
Hukuk devleti olduğumuzu iddia 
ediyoruz, biz de hukuk devleti 
inşası için elimizden geleni 
yapıyoruz. Buraya 42 vilayetten 
yürüyerek gelenler ve onları 
desteklemek için 14 ilden gelen 
baro başkanları, yine doğrudan 
Anıtkabir’e gelip burada olay 
olduğunu öğrenince buraya koşan 
16 ilin baro başkanları, toplamda 
70’i aşkın baro başkanı… Mesafe 
nedeniyle uçak olmadığı için 
gelemeyen 9-10 başkanımız da 
bizimle birlikte. Tek derdimiz var 
Avukatlık Kanunu’nda yapılması 
düşünülen yurttaşın haklarını 
sınırlayacak, avukatların baroların 
haklarını sınırlayacak, Avukatlık 
Kanunu 76 ve 95. maddelerden 
kaynaklanan hakları tırpanlayacak 
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ve baroları politize edecek, 
terörize edecek düzenlemelerden 
kaçınılmasını istemek. Buna 
ilişkin müzakereyi sonuna kadar 
sürdürdük. TBMM’ye de gittik, 
Adalet Bakanı’na da gittik, Kamu 
Baş Denetçisi’ne de gittik. Daha 
farklı yerlerden randevular da 
istedik. Ama randevular verilmedi. 
Verilmezse elbette görüşemezsiniz. 
Biz talep ettiğimiz ve randevu 
verilen her makamla görüştük. 80 
baro başkanımız da ortada dolaşan 
taslak iddialarıyla ilgili görüşlerini 
dile getirdi. Her şeye rağmen yine 
de barışçıl, iyi niyetli, Anayasa’dan 
kaynaklanan protesto hakkımızı 
kullanmak adına illerden buraya 
sürdürdüğümüz yürüyüşü, burada 
sembolik bir yürüyüşle taçlandırmak 
istedik. Pandemi koşullarına uygun 
bir şekilde tek sıra halinde yürümek 
istedik, izin verilmediği gibi tahrik 
edildik, provokasyona getirilmeye 
çalıştılar. Ama avukatlar şiddetin 
hiçbir türlüsünü kabul etmezler. 
Burada da etmediler. Bu barikatlar 
açılıncaya kadar buradayız, 
bekliyoruz.”

GECE BATTANİYE 
VERİLMESİ DE ENGELLENDİ
Baro başkanları geceyi açık alanda 
zor koşullarda geçirdi. Üşümemeleri 
için getirilen battaniyelerin 
de başkanlara verilmesi polis 
tarafından engellendi. Sabaha 
karşı barikatlar artırıldı. Baro 
başkanlarının kara yolundan 

geçenlerce görülmemesi için polis 
otobüsleriyle ana yol kenarına duvar 
örüldü.

Öncesinde korna çalarak geçen 
araçlardan plakası tespit edilenlerin 
polis telsizlerinden anons edildiği 
duyuldu. Gazetecilerin ana yol 
kenarında olduğu bir sırada korna 
çaldığı için durdurulan sürücünün 
Ankara Barosu üyesi avukat olduğu 
anlaşıldı. Avukata 132 lira ceza 
kesildi.

İlk gün ve ikinci günün sabahında 
muhalefet partilerinden çok sayıda 
hukukçu milletvekili de baro 
başkanlarına destek için geldi. 
İyi Parti Genel Başkanı Meral 
Akşener ile Ankara Büyükşehir 
Belediye Başkanı Mansur Yavaş da 
ziyaretçiler arasındaydı.

FEYZİOĞLU: NEREDE 
OLDUĞUMU BİLİYORUM!
TBB Başkanı Metin Feyzioğlu 
ancak ikinci gün öğle saatlerinde 
eylem alanına gelebildi. Feyzioğlu, 
başkanların yanına gitmeden önce 
polis otobüsleriyle oluşturulan 
duvarın önünde habercilerin 
sorularını yanıtladı. 

Feyzioğlu, yaşananları yorumlarken 
“Talihsizlik yaşandı diyelim 
bunun adına. Bu toplum kriz 
istemiyor. Bu toplum kavga gürültü 
istemiyor. Bunu bugün çözelim. 
Biraz önce İçişleri Bakanımız ile 

“Türkiye bu görüntüyü 
hak etmiyor. Hukuk 
devleti olduğumuzu 
iddia ediyoruz, biz de 
hukuk devleti inşası 
için elimizden geleni 
yapıyoruz. Buraya 42 
vilayetten yürüyerek 
gelenler ve onları 
desteklemek için 
14 ilden gelen baro 
başkanları, yine 
doğrudan Anıtkabir’e 
gelip burada olay 
olduğunu öğrenince 
buraya koşan 16 ilin 
baro başkanları, 
toplamda 70’i aşkın 
baro başkanı… 
Av. Gürkan ALTUN
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KAPAK

görüştüm. Çözüleceği bilgisini 
verdi. Bu çözülecek. Bundan 
da ders çıkaralım hepimiz. Bir 
bardak suda fırtına koparmak 
yerine insanlar demokratik 
haklarını kullansınlar. Biz mecliste 
çalışıyoruz. Buradaki baro başkanı 
arkadaşlarımla fikir ayrılıklarımız 
olabilir. Burada yağmur altında 
kaldılar, sıkıntılı bir gece geçirdiler. 
Bunu bugün bitirelim. Biteceğini 
de umut ediyorum. Biliyorum 
beni eleştirenler var. İçiniz 
de (basın mensupları) vardır. 
Vatandaşlarımızdan da eleştirenler 
var. Görüşüne katılmıyorum ama 
senin görüşünü dile getirmek için 
sonuna kadar arkandayım. Bunun 
için buradayım” dedi.
Feyzioğlu, bir gazetecinin “Dün 
saat 15.30’da da çözülecek 
demiştiniz. Şu ana (Salı 11.10) 
kadar çözülmeyen konu niye şimdi 
çözülüyor?” şeklindeki sorusuna 
“Çözecek olan, izin verecek olan, 
bu barikatı kaldıracak olan ben 
olsam hiç koymam. Ama ben 
çözmeye çalışıyorum. Bazen 
devlette çarkların dönmesi vakit 

alabiliyor. Ben nerede olduğumu 
biliyorum. Eğlencede gezmiyorum. 
Bu sorunu çözmeye çalışıyorum. 
Herkesin bir sorun çözme yöntemi 
var” diye yanıt verdi.

“Bu tablodan rahatsız oldunuz mu?” 
sorusuna “Ben çok rahatsızım bu 
tablodan” diyen Feyzioğlu, “Hangi 
yönü rahatsız etti?” sorusuna 
da “50 baro başkanımız burada 
etrafları çevrili 100-150 adım 
yürümeleri kamu düzenini ihlal gibi 
görünüyorsa bundan rahatsızım. 
Türkiye’de kamu düzeni 80 baro 
başkanımızın yürümesiyle ihlal 
olmaz” dedi.

GÖLGE ETME BAŞKA 
İHSAN İSTEMEYİZ
TBB Başkanı Feyzioğlu bu 
açıklamaların ardından fiili 
gözaltının 27. saatinde baro 
başkanlarının abluka alanına girdi. 
Ancak girmesiyle çıkması bir oldu. 
İçeriye haberciler alınmadı. Ankara 
Barosu yöneticilerinin çektikleri 
videolardan görüldüğüne göre kol 
kola girerek Feyzioğlu’na arkasını 

“Türkiye Cumhuriyeti 
vatandaşı olarak 
gördüğümüz 
muameleden utanç 
duyduk. Baro 
başkanlarımız 
gördükleri şiddete 
boyun eğmediler. 
İlk andan itibaren 
söylediğimiz şuydu. 
Bu yaptığınız 
hukuka aykırıdır, 
kanunsuzdur, 
Anayasa’ya aykırıdır. 
Sizler bizim en temel 
hakkımızı gasp 
ediyorsunuz. Yazılı 
bir emir var mı, yok! 
Zaten olamaz. Size 
dünyayı dar ederiz 
anlayışı var. İnsani 
tüm değerlerden 
uzak bir 24 saat 
yaşadık.
Av. Erinç SAĞKAN
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dönen baro başkanları ile TBB 
Başkanı arasında şu diyalog geçti:

Artvin Barosu Başkanı: Polis 
açma barikatı! Provoke etmeye mi 
geldiniz?
Feyzioğlu: Provoke etmiyorum 
arkadaşlar. Hepinize geçmiş olsun 
demeye geldim.
Artvin Barosu Başkanı: Teşekkür 
ederiz. Sayenizde oldu.
Feyzioğlu: Sayemde olmadı. 
Birliğimizi bozduğunuz için olabilir.
Artvin Barosu Başkanı: Birliği siz 
bozdunuz.
Feyzioğlu: Öyle sanıyorum ki kısa 
sürede çözülecek…
Trabzon Barosu Başkanı: 
Çözülüyor merak etmeyin.
-Size ihtiyacımız yok. Gölge 
etmeyin başka ihsan istemeyiz.
Artvin Barosu Başkanı: Ben 
78 yaşında adamım. Minibüste, 
minderde yattım bu akşam. Yazıktır 
günahtır, ayıptır.
-Baroları terörize ederek bu 
noktaya getiren sizsiniz.
Artvin Barosu Başkanı: Tamam 
güle güle Allah’a emanet ol!

-Size rağmen baroları 
böldürmeyeceğiz!
-Savunma susmadı, susmayacak…
Metin Feyzioğlu, baro 
başkanlarınca bu slogan atılmaya 
başlayınca arkasını dönüp gitti.

VE BARİKATLAR AÇILDI
Baro başkanlarının direnişi sonuç 
verdi ve saat 12.30 sıralarında 
polis barikatları açıldı. Uzun bir 
polis kordonu arasında 150-200 
metre ileride bekleyen otobüslere 
kadar yürüyen baro başkanları, 
alkışlarla birlikte “savunma 
susmadı, susmayacak” sloganı attı. 

Bu sırada haberciler yine 
engellendi ve başkanlara 
yaklaştırılmadı. Habercilerin 
otobüslerin yanına kadar gitmesine 
de izin verilmedi.

Yürüyüş sırasında hemen hemen 
tüm baro başkanları, sosyal medya 
hesaplarından canlı yayın yaptı.
İki otobüsle doğruca Anıtkabir’e 
götürülen baro başkanları, burada 
bekleyen meslektaşlarınca alkışlar 

eşliğinde coşkuyla karşılandı.

Aslanlı yolda dimdik yürüyen 
başkanlar, Ata’nın huzuruna 
çıktıklarında gururluydular. 
Anıtkabir’e alınmayan haberciler, 
çıkışta Ankara Barosu Başkanı Av. 
Erinç Sağkan’dan değerlendirme 
aldı. Sağkan, “Türkiye Cumhuriyeti 
vatandaşı olarak gördüğümüz 
muameleden utanç duyduk. Baro 
başkanlarımız gördükleri şiddete 
boyun eğmediler. İlk andan itibaren 
söylediğimiz şuydu. Bu yaptığınız 
hukuka aykırıdır, kanunsuzdur, 
Anayasa’ya aykırıdır. Sizler 
bizim en temel hakkımızı gasp 
ediyorsunuz. Yazılı bir emir var mı, 
yok! Zaten olamaz. Size dünyayı 
dar ederiz anlayışı var. İnsani 
tüm değerlerden uzak bir 24 saat 
yaşadık. Oradakilerin baro başkanı 
olması tabii ki farklı bir muamele 
gerektirmez. Ancak bir insana bu 
şekilde davranmaya kimsenin 
hakkı yoktur” diye konuştu.
Baro başkanları, Anıtkabir’den 
sonra tekrar bir araya gelerek 
durum değerlendirmesi yaptı.
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DOSYA

BAROLARA 
TIRPAN 
YASASI!
BURSA BAROSU’NUN 
AÇIKLAMASI
Avukatlık Yasası’nın 76. 
maddesinin barolara, “hukukun 
üstünlüğünü ve insan haklarını 
savunma ve koruma” görevi 
yüklediği hatırlatılan Bursa 
Barosu açıklamasında şu ifadeler 
yer aldı:
“Barolar, yasanın yüklediği bu 
görev gereği tüm seçimlerde 
vatandaşlarımıza hukuki destek 
vermiş, geçen yıl yapılan 
yerel seçimlerde de ‘Çünkü 
Çaldılar’ diyerek YSK eliyle 
vatandaşın hukuki ve demokratik 
seçme hakkına karşı yapılan 
hukuksuzluğa da karşı durmuştu. 
Ünlü hukukçu Molierac’in 
dediği gibi avukatlar, hukuktan, 
adaletten başka hiçbir hiyerarşik 
üst tanımazlar, efendileri 
yoktur ve hiçbir iktidara da tabi 
değillerdir. Bu ilkeyi benimsemiş 
Bursa Barosu avukatları olarak 
hukuksuz şekilde tekrarlanan 
seçimde vatandaşın özgür 
iradesinin sandığa yansıması için 
hukuki destek vermiştik.

Bu katkımızdan tam bir yıl 
sonra; toplumla dayanışma 
içinde olduğumuz pandemi 
günlerinde yurttaşlarımız ve 
meslektaşlarımız ağır ekonomik 
sorunlarla boğuşuyor. Virüs 
salgınının yayılmasını önlemek 
amacıyla adalet hizmetleri 
yavaşlatılmış, bu suretle 
avukatlar da adliyelerden 
uzaklaştırılmışken Avukatlık 
Yasası’nın 76. maddesindeki 

‘hukukun üstünlüğünü ve 
insan haklarını savunma ve 
koruma’ görevimizin elimizden 
alınma girişimleri olduğunu 
duymaktayız. Yapılmak istenen 
sadece vatandaşın, kadının, 
çocukların, doğanın, hayvanların 
ve adaletsizliğe uğramış tüm 
insanların yanında yer almamıza 
olanak sağlayan ‘hukukun 
üstünlüğünü, insan haklarını 
savunma ve koruma’ görevimizin, 
yangından mal kaçırırcasına 
aniden yapılmak istenen yasa 
değişikliği ile elimizden alınmak 
istenmesi de değildir.

“HUKUK BİZİM VARLIK 
VE MESLEK ALANIMIZ”
Avukatlık Yasası’nın 76. 
maddesindeki bu görevi 95 ve 97. 
maddeleri gereği uygulamakla 
yükümlü olan Baro Yönetim 
Kurulu ve Baro Başkanının 
vazifelerinin de tırpanlanması 
planlanmaktadır. Duyumunu 
aldığımız yasa tasarısına 
göre baro başkan ve yönetim 
kurullarının hukuksuzluklara 
karşı durabilme, açıklama 
yapabilme, dava açabilme, 
davalara müdahil olabilme hakları 
ile meslek ve meslektaşını 
koruma, emniyette, savcılıkta, 
davalarda savunabilme 
yetkileri elinden alınacaktır. 
Bu demektir ki, vatandaşımız, 
kadınlarımız, çocuklarımız, 
doğamız, adaletsizliğe uğramış 
insanlarımız yalnız bırakılmak 
istenmektedir. Barolar, üyesi 
olan avukatların bile haklarını 

“
Ünlü hukukçu Molierac’in 
dediği gibi avukatlar, 
hukuktan, adaletten 
başka hiçbir hiyerarşik 
üst tanımazlar, efendileri 
yoktur ve hiçbir iktidara 
da tabi değillerdir. 

Toplumla dayanışma 
içinde olduğumuz 
pandemi günlerinde 
yurttaşlarımız ve 
meslektaşlarımız ağır 
ekonomik sorunlarla 
boğuşuyor. Virüs 
salgınının yayılmasını 
önlemek amacıyla 
adalet hizmetleri 
yavaşlatılmış, bu suretle 
avukatlar da adliyelerden 
uzaklaştırılmışken 
Avukatlık Yasası’nın 76. 
maddesindeki ‘hukukun 
üstünlüğünü ve insan 
haklarını savunma ve 
koruma’ görevimizin 
elimizden alınma 
girişimleri olduğunu 
duymaktayız.
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Hükümetin, illerde birden fazla baro kurulmasına olanak sağlayacak, 
ayrıca yönetim organlarının seçimini nispi temsile dayandıracak Avukatlık 
Yasası değişikliği tasarısı, avukatların ve baroların tepkisini çekti.

Tasarıya tepki gösteren barolar arasında yer alan Bursa Barosu’nun 10 
Mayıs’ta yaptığı basın açıklamasında, “Barolar, üyesi olan avukatların bile 
haklarını savunamaz bir duruma getirilerek tamamen işlevsiz bırakılmak 
istenmektedir” denildi.

savunamaz bir duruma getirilerek 
tamamen işlevsiz bırakılmak 
istenmektedir. Bu gelişmeler 
yaşanırken olağanüstü genel 
kurul talebimizi açık yasa 
hükmüne rağmen reddeden 
sayın TBB Başkanı da yeniden 
seçilebilmek için delege yapısının 
değiştirilmesi karşılığında buna 
göz yumduğu izlenimi vermekte, 
yasa taslağından habersiz olduğu 
açıklamaları yaparak ‘görmedim-
duymadım-bilmiyorum’ demektedir.

‘Hukukun üstünlüğünü ve insan 
haklarını savunmak ve korumak’; 
avukatların ve örgütü baroların 
en doğal vazifesi ve varoluş 
sebebidir. Çünkü hukuk bizim 
varlık ve meslek alanımız, halkımız 
adına adalet çiçeklerini ektiğimiz 
toprağımızdır. Hukukun üstünlüğü 
yoksa o toprak da yoktur. O toprak 
yoksa adalet de yoktur.

“HAK KUVVETTEN 
ÜSTÜNDÜR DEMEYE 
DEVAM EDECEĞİZ”
O yüzden yüzyıllar boyunca 
insanlığın ortak acıları üzerinde 
yükselen ve bu acılar bir daha 
yaşanmasın diye elde ettiğimiz 
bu hak ve görevimiz hiçbir Baro 
organında yer almak veya başkanı 
olmak uğruna feda edilemez. Şahsi 
menfaatlerini koruma derdinde 
olanlar varsınlar üstünlerin 
hukukunu korumaya devam 
etsinler. Tarih onların durduğu 
yeri zaten şaşmaz bir vicdanla 
kaydedecektir.Bizler avukatlığı 
sadece bir iş olarak görmüyor ve 

mesleğimizi kutsal bir görev gibi 
ifa ediyoruz. Adliye koridorlarında, 
duruşmalarda, sorgularda, 
ifade odalarında adalet, hak ve 
hukukun üstünlüğü peşinde ter 
döküyoruz. Bu uğurda Cengiz 
Göral’ı, A. Hilmi Feyzioğlu’nu ve 
Özgür Aksoy’u şehit veren, Kuvayı 
Milliye geleneğinden gelip TBMM 
kürsüsünden puşide-i siyahı 
kaldıranların ruhunu taşıyan Bursa 
Barosu avukatları olarak bizler, her 
ahval ve şartta hukukun üstünlüğü 
bayrağını taşımaya, Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ün dediği gibi ‘hak 
kuvvetten üstündür’ demeye 
devam edeceğiz.
Andımız olsun.”

53 BARODAN ORTAK TEPKİ
Yine 10 Mayıs tarihinde 53 baro 
başkanının imzası bulunan bir 
basın açıklamasıyla hükümete sert 
tepki gösterildi.

Cumhurbaşkanı tarafından 
“Baroların seçim sisteminde 
değişiklik yapılacağına” ilişkin 
açıklamasının, barolara üyeliğin 
zorunlu olmaktan çıkarılacağı, 
her ilde birden fazla baronun 
kurulmasına izin verileceği ve 
seçim sisteminin değiştirileceği 
şeklinde haberleştirildiği ifade 
edilen açıklama şöyle:
“Anayasamızda açıkça yazılı 
olduğu üzere; Türkiye Cumhuriyeti 
laik, demokratik, sosyal bir hukuk 
devletidir. Güçlü bir demokrasiye 
sahip olmanın ilk şartı, tüm 
dünyada da kabul edildiği üzere, 
hukuk devleti ilkesinin tüm 

kurumları ile işler halde olmasından 
geçer. Hukuk devleti; ancak güçlü, 
bağımsız ve tarafsız bir yargı 
erkinin varlığı ile hayat bulur.

Avukatlık Kanunu’nun 1. 
maddesinde yer alan ‘yargının 
kurucu unsuru olan avukat, 
bağımsız savunmayı temsil eder’ 
düzenlemesinin de bu amaca 
hizmet ettiği tartışmasızdır. Bu 
hükmün; avukatın müvekkili 
ve her türlü otoriteye karşı 
bağımsızlığını ve özerkliğini ifade 
ettiği de kabul edilmesi gereken 
bir gerçektir. Avukatın bu bağımsız 
ve özgür yanının koruyucusu, 
milyonlarca yurttaşın temel hak ve 
özgürlüklerinin yılmaz savunucuları 
gücünü ve kamu kurumu niteliğini 
Anayasadan alan bir Cumhuriyet 
kurumu olan barolardır. 

“FETÖ PROJESİ 
DEVAM ETTİRİLİYOR!”
Avukatlık Kanunu’nun 76. ve 
95. maddeleri ile düzenlenen 
‘Hukukun üstünlüğünü ve insan 
haklarını savunmak, korumak ve 
bu kavramlara işlerlik kazandırmak’ 
görevi barolara meslek örgütü 
olmasının yanı sıra, çağdaş bir 
hukuk devletinin tüm organlarıyla 
hakim kılınması için çok önemli 
toplumsal bir rol vermektedir.
Yıllardır mesleğimizi ifa ederken 
yaşadığımız yakıcı sorunlara 
bir türlü çare üretilmemişken, 
meslektaşlarımız salgının neden 
olduğu etkiler nedeniyle iki ayı 
aşkın süredir ekonomik sorunlarla 
boğuşurken, avukatların mesleki 
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güvenceleri her geçen gün 
erozyona uğratılıp savunmanın 
temsilcilerini dikkate almaksızın 
yapılan fiili uygulamalar kural halini 
alırken, bir FETÖ projesi olduğu 
bilinen söz konusu tartışmaların 
odağındaki baroların yapısı ve 
seçim usulleri üzerinden yaratılan 
tartışmaların hangi demokratik 
gerekçelere dayandırıldığı, 
varılmak istenen sonucun ne 
olduğu izaha muhtaçtır.
Öncelikle şunu belirtmek isteriz ki; 
Anayasa ve Avukatlık Kanunu’nun 
yüklediği görev ve VERDİĞİ 
yetkiye dayanarak bağımsız 
savunmayı temsil etmekte olan 
baroların, kendi yasalarında 
yapılması planlanan söz konusu 
değişikliğe dair görüşü sorulmamış, 
sürece dair hiçbir şekilde dahil 
edilmemişlerdir.

“BAROLARA SORULMASI 
GEREKİRKEN KAÇIRILIYOR”
Avukatların ve baroların kendilerini 
ilgilendiren kanundaki düzenleme 
öncelikle avukatlara ve barolara 
sorulmalı iken, avukatlar ve 
barolardan kaçırılarak taslak 
düzenleme yöntemi adil, 
hakkaniyetli ve doğru değildir.

Gizlenen taslak sebebiyle 
kamuoyuna yansıyan içerikle ilgili 
olarak şunu belirtmek isteriz:
1) Demokratik bir süreç 
işletilmeden ve özellikle avukatlara 
ve barolara görüş ve fikirleri 
sorulmadan, gizli kapılar ardında 
yürütülen tartışmalarla baroların bu 
yetkisinin budanacağı, kanunda yer 
alan ‘işlerlik kazandırmak’ kısmının 
çıkarılıp başka bir maddeyle 
baroların dava açma hakkının 
tamamen elinden alınacağı 
anlaşılmaktadır. Bu çok tehlikeli 
yaklaşımın, söz konusu değişikliğin 
esas emellerinden birinin 
yurttaşların hak ve özgürlüklerinin 
barolar tarafından korunmasının 
önüne geçmek olduğu aşikardır.

2) Taslak bugüne kadar 
barolarla paylaşılmasa da; 
basına yansıyan ve yine yetkili 
ağızlarca da ifade edilenlerden 
öğrenebildiğimiz kadarı ile; bir 
ilde birden fazla baro kurulması, 

barolara üyeliğin zorunluluk 
kapsamından çıkartılması, 
Avukatlık Kanunu’ndaki mevcut 
seçim sistemi yerine nispi temsil 
sisteminin getirilmesi, delege 
sayılarının değiştirilmesi ve 
avukatlar ile barolara verilen 
‘Hukukun üstünlüğünü ve insan 
haklarını savunmak, korumak ve 
bu kavramlara işlerlik kazandırmak’ 
hak ve görevine ilişkin olan tüm 
bu değişiklik taleplerinin Avukatlık 
Kanunu’ndaki mevcut düzenlemeyi 
daha ileriye değil geriye götüren bir 
nitelik olduğundan, bu girişimleri 
hiç kabul etmiyoruz.

“BAROLARI YOK ETME 
GİRİŞİMLERİ BUGÜNE 
KADAR BAŞARILI OLMADI”
3) Bugüne kadar hiçbir baroda 
hayat bulmayan ve demokratik 
olarak birbirini kollayan avukatlar 
yerine örgütlerin, grupların etkin 
olacağı ve barolarla avukatların 
fiilen ve hukuken bölünmesine 
hizmet edecek taslaktaki 
değişiklikler tüm avukatların ve 
yurttaşlarımızın kırmızı çizgisi 
olmak zorundadır.

Unutulmamalıdır ki barolar 
Cumhuriyetimizin en köklü kamu 
kurumlarındandır. Bu sebeple 
baroların demokratik yapısını 
bozacak, baroları işlevsiz ve 
atıl kılacak, bağımsız ve özgür 
savunmaya ket vuracak tüm 
girişimlerin Cumhuriyetin kuruluş 
felsefesine aykırılık teşkil edeceği 
açıktır.

Biz aşağıda imzası bulunan 
barolar, görüş ve düşüncelerimiz 
alınmadan, bizleri yok sayan 
oldubitti şeklinde yasa değiştirmeye 
yönelik hiçbir antidemokratik tavrı 
kabul etmiyor; savunmayı işlevsiz, 
iktidara bağlı ve atıl kılacak 
müdahalelerden vazgeçilmesi 
gerektiğini bir kez daha ifade 
ediyoruz. Bugün esas görevi 
yurttaşlarımızın temel hak ve 
özgürlüklerini korumak, bağımsız 
yargıyı ve hukuk devletini 
savunmak olan baroları yok etmeye 
yönelik girişimde bulunanlar 
bugüne kadar başarılı olamamıştır. 
Avukatlar, yurttaşlarımız ve 

kamuoyu bu gelişmeleri yakından 
izlemektedir. Bu girişim, avukatlar, 
yurttaşlarımız ve kamuoyu 
nezdinde unutulmayacaktır.”

Açıklamada Adana, Adıyaman, 
Aksaray, Amasya, Ankara, 
Antalya, Ardahan, Artvin, Aydın, 
Balıkesir, Bartın, Batman, 
Bilecik, Bingöl, Bitlis, Bolu, 
Burdur, Bursa, Çanakkale, 
Denizli, Diyarbakır, Düzce, 
Erzincan, Eskişehir, Gaziantep, 
Giresun, Hakkari, Hatay, Isparta, 
İstanbul, İzmir, Kars, Kayseri, 
Kırıkkale, Kırklareli, Kocaeli, 
Malatya, Manisa, Mardin, Mersin, 
Muğla, Muş, Niğde, Ordu, Sirt, 
Şanlıurfa, Şırnak, Tekirdağ, 
Trabzon, Tunceli, Van, Yalova 
ve Zonguldak baro başkanlarının 
imzası bulunuyor.

“TBB VE 80 BARONUN 
ORTAK AÇIKLAMASI”
19 Mayıs tarihinde 80 baro ve 
TBB’nin imzası bulunan ortak bir 
açıklama daha yapıldı. O açıklama 
da şöyle:
“Ülkemiz aylardır korona virüsü 
salgınıyla, ekonomik, toplumsal 
ve siyasi sorunlarla mücadele 
etmektedir. Özelde ise avukat 
meslektaşlarımızın yaşadığı 
sorunlar tahammül edilmez 
boyutlara ulaşmıştır. Ülkemizin ve 
mesleğimizin önceliği bu sorunların 
çözümüne çaba sarf etmektir. Bu 
nedenle Avukatlık Kanunu’nda 
barolar ve seçim sistemlerine 
yönelik değişiklik girişimlerini 
doğru bulmuyor; bu girişimlerin 
durdurularak, geri çekilmesini, 
ülkemizin gerçek gündemlerinin 
çözümüne dönülmesini talep 
ediyoruz. İleride, avukatlarımızın 
ve barolarımızın ihtiyacı ve 
beklentisini karşılayacak Avukatlık 
Kanunu hazırlanması aşamasında 
asıl muhatap, barolar ve TBB 
olmalıdır. Türkiye Barolar Birliği 
nezdinde, 80 baronun, uzmanlar 
ve akademisyenlerin katılımıyla 
bir komisyon oluşturulmalı, 
bu komisyonca hazırlanacak 
tasarı, kamuoyu ve ilgililerle 
paylaşılmalıdır. Doğru, adil ve 
hukuki olan hareket tarzı bu 
olmalıdır.”



42. Baro Başkanları Toplantısı “Baroların 
Yapısında ve Seçim Sisteminde Yapılacağı 

Kamuoyunda Tartışılan Değişiklikleri Üzerine 
Görüşme” gündemiyle Ankara’da gerçekleştirildi.

Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun’un da 
aralarında bulunduğu 63 
baro başkanı ile 17 baro 

başkanının da telekonferansla 
katıldığı toplantı, sosyal mesafe 
zorunluluğundan canlı bağlantıyla 
iki salonda düzenlendi.

Türkiye Barolar Birliği Özdemir 
Özok Kongre Merkezi’nde 

gerçekleştirilen ve İstiklal Marşı’nın 
okunmasıyla başlayan toplantının 
açılış konuşmasını TBB Başkanı 
metin Feyzioğlu yaptı. Feyzioğlu, 
baro başkanlarının eleştirel 
konuşmalarının tümünü dinledi.

Toplantının ardından baro 
başkanları ortak bir bildiri yayınladı. 
Bildiri şöyle:

“19 Mayıs 2020 tarihinde TBB ve 
80 baro olarak kamuoyuna yapılan 
açıklamada; 
Pandemi süreci nedeniyle esas 
gündemimizin ülkemizin ve 
mesleğimizin içinde bulunduğu 
ekonomik ve sosyal sorunların 
çözümü için çaba sarf etmek 
olduğu ve bu nedenle Avukatlık 
Kanunu’nda barolara ve seçim 

sistemlerine yönelik değişiklik 
girişimlerini doğru bulmadığımızı 
ve bu girişimlerin durdurularak, geri 
çekilmesini talep etmiştik.

Keza, avukatlarımızın ve 
barolarımızın ihtiyacı ve beklentisini 
karşılayacak, Avukatlık Kanunu 
hazırlanması aşamasında asıl 
muhatabın barolar ve TBB olması 
gerektiğini de vurgulamıştık.
Aradan geçen sürede çağrımızın 
dikkate alınmadığı, aksine sürecin 
devam ettiği görülmektedir.

Ülkemizin içinde bulunduğu böyle 
bir dönemde, Avukatlık Yasası’nda 
düşünülen tüm çalışmalardan 
vazgeçilerek ileriki dönemlerde 
TBB ve barolarla birlikte bir hazırlık 
yapılması yönündeki talebimizi 

BARO BAŞKANLARI ANKARA’DA 
TOPLANDI, HÜKÜMETİN 

BAROLARIN YAPISINDA YAPACAĞI 
DEĞİŞİKLİĞİ GÖRÜŞTÜ
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ve irademizi tekrarlıyoruz. 
Bu aşamada hazırlanması 
düşünülen teklifin geri 
çekilmesi halinde diyalog 
ve müzakereden yana 
olacağımızı, konunun tüm 
muhatapları ile görüşmeye 
hazır olduğumuzu bir kez daha 
paylaşıyoruz.

Bizler, müzakere ve diyalog 
kanallarının açılacağına 
inanıyoruz. Ancak kapalı 
tutulması halinde demokratik 
hak arama özgürlüğünün 
tüm gereklerini yerine 
getireceğimizi kamuoyuna 
saygıyla duyururuz.”
 
1. Türkiye Barolar 
Birliği Başkanlığı    
2. Adana Barosu Başkanlığı     
3. Adıyaman Barosu 
Başkanlığı
4. Afyonkarahisar Barosu 
Başkanlığı
5. Ağrı Barosu Başkanlığı         
6. Aksaray Barosu Başkanlığı
7. Amasya Barosu Başkanlığı
8. Ankara Barosu Başkanlığı    
9. Ardahan Barosu Başkanlığı
10. Artvin Barosu Başkanlığı      
11. Aydın Barosu Başkanlığı      
12. Balıkesir Barosu 
Başkanlığı
13. Bartın Barosu Başkanlığı      
14. Batman Barosu Başkanlığı    
15. Bilecik Barosu Başkanlığı     
16. Bingöl Barosu Başkanlığı     
17. Bitlis Barosu Başkanlığı        
18. Bolu Barosu Başkanlığı        
19. Burdur Barosu Başkanlığı     
20. Bursa Barosu Başkanlığı       
21. Çanakkale Barosu 
Başkanlığı
22. Çankırı Barosu Başkanlığı    
23. Çorum Barosu Başkanlığı     
24. Denizli Barosu Başkanlığı     
25. Diyarbakır Barosu 
Başkanlığı
26. Düzce Barosu Başkanlığı      
27. Edirne Barosu Başkanlığı     
28. Elazığ Barosu Başkanlığı      
29. Erzincan Barosu 
Başkanlığı
30. Erzurum Barosu Başkanlığı
31. Eskişehir Barosu 
Başkanlığı
32. Gaziantep Barosu 

Başkanlığı
33. Giresun Barosu Başkanlığı    
34. Gümüşhane-Bayburt 
Bölge Barosu Başkanlığı
35. Hakkari Barosu Başkanlığı   
36. Hatay Barosu Başkanlığı      
37. Iğdır Barosu Başkanlığı        
38. Isparta Barosu Başkanlığı     
39. İstanbul Barosu Başkanlığı   
40. İzmir Barosu Başkanlığı        
41. Kahramanmaraş 
Barosu Başkanlığı
42. Karabük Barosu Başkanlığı
43. Karaman Barosu 
Başkanlığı
44. Kars Barosu Başkanlığı         
45. Kastamonu Barosu 
Başkanlığı
46. Kayseri Barosu Başkanlığı
47. Kırıkkale Barosu 
Başkanlığı
48. Kırklareli Barosu 
Başkanlığı
49. Kırşehir Barosu Başkanlığı
50. Kilis Barosu Başkanlığı         
51. Kocaeli Barosu Başkanlığı    
52. Konya Barosu Başkanlığı     
53. Kütahya Barosu Başkanlığı  
54. Malatya Barosu Başkanlığı   
55. Manisa Barosu Başkanlığı     
56. Mardin Barosu Başkanlığı    
57. Mersin Barosu Başkanlığı     
58. Muğla Barosu Başkanlığı      
59. Muş Barosu Başkanlığı         
60. Nevşehir Barosu 
Başkanlığı
61. Niğde Barosu Başkanlığı      
62. Ordu Barosu Başkanlığı        
63. Osmaniye Barosu 
Başkanlığı
64. Rize Barosu Başkanlığı         
65. Sakarya Barosu Başkanlığı
66. Samsun Barosu Başkanlığı
67. Siirt Barosu Başkanlığı         
68. Sinop Barosu Başkanlığı       
69. Sivas Barosu Başkanlığı        
70. Şanlıurfa Barosu 
Başkanlığı
71. Şırnak Barosu Başkanlığı      
72. Tekirdağ Barosu Başkanlığı
73. Tokat Barosu Başkanlığı       
74. Trabzon Barosu Başkanlığı   
75. Tunceli Barosu Başkanlığı    
76. Uşak Barosu Başkanlığı        
77. Van Barosu Başkanlığı         
78. Yalova Barosu Başkanlığı     
79. Yozgat Barosu Başkanlığı    
80. Zonguldak Barosu 
Başkanlığı

ADALET Bakanı Abdulhamit Gül, 
Bakan Yardımcısı, Bursa Barosu önceki 
başkanlarından Av. Zekeriya Birkan ve 
Türkiye Barolar Birliği Başkanı Av. Prof. 
Dr. Metin Feyzioğlu baro başkanlarıyla 
Ankara Hakimevi’nde bir araya geldi.
 
Toplantıda, TBB ve 80 baronun birlikte 
imzaladığı 19 Mayıs bildirisi ile 1 Haziran 
tarihli 42. baro başkanları toplantısı sonuç 
bildirgesi çerçevesinde, avukatların ve 
baroların sert tepkisini çeken, illerde 
birden fazla baro kurulmasına olanak 
sağlayacak, ayrıca yönetim organlarının 
seçimini nisbi temsile dayandıracak 
Avukatlık Yasası değişikliği tasarısının geri 
çekilmesi talebi dile getiriliyor. 

Toplantıya 5 TBB yönetim kurulu üyesi ve 
Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan Altun’la 
birlikte 31 baro başkanı katılıyor.

ADALET BAKANI, 
BAŞKANLARLA 
BULUŞTU
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Bursa Barosu ve Bursa Akademik Odalar Birliği üyesi meslek odalarının 
başkan ve yöneticileri, uzun bir aradan sonra 13 Mayıs’ta bir araya geldi. 

BAOB Yerleşkesi önünde önce Soma maden katliamının 6. yıldönümü 
nedeniyle, hayatlarını kaybeden 301 madenci anıldı ve TMMOB’un basın 
açıklaması okundu. Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan Altun da, barolar 
ve akademik meslek odaların seçim sistemlerinde değişiklik yapılarak 
etkisizleştirilmesi girişimlerine karşı hazırlanan ortak bildiriyi okudu.

Basın açıklaması, Bursa 
Akademik Odalar Birliği 
(BAOB) Yerleşkesi’ndeki 
Demokrasi Meydanı’nda 

düzenlendi. Açıklamaya Bursa 
Barosu Başkanı Av. Gürkan 
Altun, Başkan Yardımcısı 
Av. Metin Öztosun, Yönetim 
Kurulu Üyesi Av. Sefer Bülent 
Yaylalı ile akademik meslek 
odaları ile sendikaların şube 
başkanları ve yöneticileri katıldı.

Koronavirüs salgını nedeniyle 
maskeli bir şekilde sosyal mesafe 
kuralına uyularak gerçekleştirilen 
açık hava toplantısında önce Soma 
faciasında hayatlarını kaybeden 
işçiler için saygı duruşunda 
bulunuldu. TMMOB Bursa İl 
Koordinasyon Kurulu Sekreteri 
Ferudun Tetik, Soma maden 
katliamının 6. yıldönümü nedeniyle 
TMMOB tarafından hazırlanan 
basın açıklamasını okudu. 
Açıklama şöyle:

“SOMA FACİASINI 
UNUTMADIK”
“Ülkemizin en büyük 
felaketlerinden birisi olarak tarihe 

geçen Soma Maden Faciası’nın 
6. yılında, kaybettiğimiz 301 
madencimizi saygıyla anıyoruz.

6 yıl önce yaşanan 

felaket, sömürü hırsının ve 
neoliberal politikaların maden 
işletmelerini getirdiği durumu gözler 
önüne sermişti. Yıllar boyunca 
uygulanan özelleştirmelerle kamu 
madenciliğinin yok edilmesinin, 
işçilerin sendikasızlaştırılmasının 

ve köleci çalışma sisteminin 
dayatılmasının madenleri 

işçiler için ne kadar 
güvensiz yerler haline 

getirdiğini gördük. 
Uzun bir geçmişe 
dayanan madencilik 
bilgi ve birikiminin 
yok sayılarak 
teknik bilgi ve 
alt yapı olarak 
yetersiz, 
deneyimsiz 
şirketlerin kar 

hırsıyla işlettikleri 
madenlerin 

taşıdıkları 
tehlikeleri acı biçimde 

deneyimledik.

Facia sonrasındaki dava 
süreci de ülkemizdeki 
adalet sisteminin içinde 
bulunduğu durumu gözler 

BURSA BAROSU, AKADEMİK MESLEK ODALARI VE
SENDİKALAR, AÇIK HAVA BASIN TOPLANTISI DÜZENLEDİ

ALTUN: “SOMA’DA ACILI 
AİLELERİ SAVUNAN AVUKATLAR 

CEZAEVİNDE, İŞ CİNAYETİNİN 
SORUMLULARI DIŞARIDA”
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DOSYA

önüne serdi. 301 kişinin hayatını 
kaybettiği, yüzlerce ailenin yıkıldığı 
facianın davası 3 yıl sürmüş, 
yargılama sonucunda ise şirket 
sahibi beraat etmişti. 6 ila 22 yıl 
arasında değişen miktarlarda ceza 
alan 14 kişiden pek çoğu tahliye 
olurken, geri kalanları da geçtiğimiz 
ay yasalaştırılan infaz indiriminden 
faydalandırıldı. Aradan geçen 6 
yılda, faciada kaybettiğimiz 301 
madencinin acısı üzerine, yaşanan 
adalet faciasının yarattığı haksızlık 
duygusu eklenmiştir.

Üzerinden kaç yıl geçerse 
geçsin, yargı ne karar verirse 
versin, bizler, 301 madencinin 
ölümünü, siyasi iktidarın ve kamu 
kurumlarının sorumluluğunu, 
madenci şirketin açgözlü sahiplerini 
ve faciaya sebep olan kişileri asla 
unutmayacağız.

İnsanca yaşayabileceğimiz 
bir ülke ve insani koşullarda 
çalışabileceğimiz iş koşulları 
için mücadele etmeye devam 
edeceğiz.”

ALTUN: SOMA 
DAVASINDA ŞİMDİYE 
KADAR GÖRMEDİĞİMİZ 

ŞEYLERİ GÖRDÜK!
Tetik’in ardından kürsüye Bursa 
Barosu Başkanı Av. Gürkan Altun 
geldi. Altun, Bursa Barosu ile 
birlikte Bursa Diş Hekimleri Odası, 
Bursa Eczacılar Odası, Bursa Tabip 
Odası, Bursa Veteriner Hekimleri 
Odası, TMMOB, DİSK, KESK ve 
TÜMTİS’in imzası bulunan ortak 
basın açıklamasını okumadan 
önce Soma maden katliamıyla 
ilgili konuştu. Altun “Bursa Barosu, 
Soma davasının bileşenlerinden 
biriydi. Türkiye’nin her yanından 
gelen yüzlerce avukat takip etti. 
Katliamın sorumluları beraat 
ettiler, aklandılar, en kötü ihtimalle 
infaz yasasından yararlanıp 
tahliye edildiler. Bu davada hiç 
görmediğimiz kadar savcı, gördük, 
hakim gördük. Mahkeme heyetleri 
sürekli değişti. Değişmeyen tek 
şey acılı ailelerdi. Değişmeyen tek 
şey 81 ilden gelen avukatlardı. 
Sivil toplum örgütleriydi. Orada 
mağdur aileleri savunan bu 
cinayete karşı duran avukatlar 
tutuklandılar, mahkum edildiler, 
cezaevlerine tıkıldılar. Orada bu 
ailelerin yanında duran meslek 
odaları ve barolar bugün kapatılma 
riskiyle karşı karşıya. Bundan 
sonra Bükköy’deki, Soma’daki 

gibi maden faciaları olacak ama 
bunlar artık kamuoyunun gözünden 
kaçırılacak” dedi.

Altun daha sonra ortak açıklamayı 
okudu:

“BAROLAR VE 
AKADEMİK MESLEK 
ODALARI DEMOKRATİK 
SİSTEMİN TEMİNATIDIR”
“Tüm dünya ülkeleri ile 
birlikte ülkemizin de Covid-19 
salgınının etkisi altında olduğu, 
yurttaşlarımızın ve üyelerimizin 
virüs tehdidi altında sosyal 
ve ekonomik anlamda büyük 
zorluklarla mücadele ettiği 
bugünlerde, barolar başta 
olmak üzere akademik meslek 
odalarının yapısının ve seçim 
sistemlerinin değiştirilmesine ilişkin 
tartışmalar yeniden gündeme 
getirilmiştir. Türkiye Cumhuriyeti 
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demokratik, laik, sosyal bir hukuk 
devletidir. Barolarımız ve meslek 
odalarımız da Anayasamız ve 
kuruluş kanunlarımız uyarınca 
‘kamu kurumu niteliğinde meslek 
kuruluşlarıdır.’

Demokratik bir süreç işletilmeden, 
barolardan, akademik meslek 
odalarından ve üniversitelerden 
görüş ve öneri alınmadan, yine 
bu görüş ve önerileri sunanlardan 
oluşacak bir komisyonda 
değişiklik önerilerini tartışmaya 
açmadan, kapalı, gizli toplantılarla, 
demokratik hukuk devletinin 
teminatı barolar ile akademik 
meslek odalarımızın Anayasa ve 
yasalarla belirlenen kuruluş, görev 
ve sorumlulukları ile demokratik 
seçim esaslarının değiştirilmek 
istenmesi kabul edilemez. 

Pandemi süreci öncesinde de 
baroların ve akademik meslek 
odalarının üyelerinin özlük hakları, 
mesleki ve ekonomik sorunlarının 
çözümüne ilişkin talepleri ile kamu 
yararını önceleyen önerileri dikkate 
alınmadan sadece bu kuruluşların 
başta seçim usulleri olmak üzere 
kuruluş görev ve sorumlulukları 
ile iç işleyişlerinin tartışmaya 

açılmasını üzüntü ve kaygı ile 
karşılıyoruz.

“BAROLAR VE 
ODALAR İŞLEVSİZ 
HALE GETİRİLMEK 
İSTENİYOR!”
Geçtiğimiz yıllarda da defalarca 
kamuoyunun gündemine getirilen, 
‘barolara ve akademik meslek 
odalarına üyelik zorunluluğunun 
kaldırılması, her ilde birden fazla 
baro ve akademik meslek odası 
kurulması ve seçim sistemlerinin 
değiştirilmesi’ne yönelik 
çalışmalarla, barolar ve akademik 
meslek odalarının bölünerek 
parçalanmasının, etkisizleştirilerek 
işlevsiz hale getirilmesinin ve 
nihayetinde ‘sessiz’ kılınmasının 
amaçlandığı açıktır.

Varlığını kamu yararını gözetmeye 
adayan ve kamu hizmetini yerine 
getiren barolar ve akademik 
meslek odaları, üye sayılarının en 
demokratik şekilde temsil edildiği 
seçim sistemleri ile katılımcı 
demokrasinin uygulayıcılarındandır. 
Kuruldukları günden bu yana, 
meslektaşlarının mesleki 
sosyal ve ekonomik sorunlarını, 

yurttaşların toplumsal ve ekonomik 
sorunlarından ayırmadan hukuki ve 
teknik bilgisini kamunun hizmetine 
sunan, halkın hak ve özgürlüklerini 
savunan bu kuruluşlar demokratik, 
laik, sosyal hukuk devletinin de 
teminatıdır. Baroların, akademik 
meslek odalarının ve üyelerinin 
bu yönde bir değişiklik talebi 
olmamasına rağmen küresel 
salgınla mücadele ettiğimiz 
bu sıkıntılı günlerde tamamen 
antidemokratik bir süreç işletilerek 
gündeme getirilen bu değişiklik 
taleplerinden vazgeçilmesi 
gerektiğini ifade ediyoruz.

Aşağıda imzası olan akademik 
meslek odaları ve sendikalar 
olarak;

Baroların ve akademik meslek 
odalarının yapısını bozacak, 
bölüp parçalayarak 
etkisizleştirecek değişiklik 
önerilerini kabul edilemez 
buluyoruz. Baroların ve 
akademik meslek odalarının 
bağımsız ve demokratik 
yapılarına müdahalelerden 
derhal vazgeçilmesi gerektiğini 
tekraren ifade eder, kamuoyuna 
saygılarımızla duyururuz.”
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Bursa Barosu, TMMOB bileşeni 
akademik meslek odaları ile 

Bursa Tabip Odası’nın başkan ve 
yöneticileri, Bursa Milletvekili 

Orhan Sarıbal ile birlikte, 
barolar başta olmak üzere 

akademik meslek odalarının 
yapısını kökten değiştirecek 
yasa hazırlığını kırmızı kart 

göstererek protesto etti.

DOSYA

CUMHURIYET Halk Partisi (CHP) Bursa 
Milletvekili Erkan Aydın Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan Altun’u ziyaret etti. 
Barolar ve meslek odalarının seçim sistemini 
değiştirme ve etkisizleştirilmeye yönelik yasa 
değişikliğine ilişkin çalışmaların karşısında 
olduklarını söyleyen Bursa Milletvekili Erkan 
Aydın, Bursa Barosu Başkanı Altun’un 
şahsında 51 baronun başlattığı mücadeleyi 
desteklediklerini ifade etti. 

MİLLETVEKİLİ 
AYDIN’DAN 
BAROLARA 
DESTEK

Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun, 
TMMOB Bursa 
İl Koordinasyon 

Kurulu Sekreteri Feridun 
Tetik, Makine Mühendisleri 
Odası Bursa Şubesi Başkanı 
Fikri Düşünceli, Bursa Tabip 
Odası Başkanı Dr. Güzide 
Elitez, MMO’daki toplantıda 
CHP Bursa Milletvekili 
Orhan Sarıbal’a geçmişte 
FETÖ projesi olarak ortaya 
konulan ve eyalet sistemi 
ile yönetilen ülkelerde 
uygulanan çoklu baro, nisbi 
temsile dayalı seçim sistemi 
ve üye olma zorunluluğun 
kaldırılması gibi Anayasa ve 
kuruluş kanunlarına aykırı 
yasa değişikliği ile gerek 

yurt içinde hala kalıntıları 
olan FETÖ yapılanmalarının 
ve ülkemiz hukuk sistemini 
çok uluslu yabancı hukuk 
şirketlerinin hakimiyetine 
sokmayı amaçlayan 
emperyalist devletlere ait 
lobilerin amaçlarını anlattılar.

İstenen değişiklikler ile 
yargının bağımsız tek 
ayağı olan baroların 
etkisizleştirileceğini, barolar 
ve meslek odalarının sesinin 
kısılmasına ve halktan 
koparılmasının insan hakları, 
hukuk, demokrasi ve çevre 
mücadelesine büyük zarar 
vereceğine işaret ederek 
kendilerinden destek 
istediler.

ANKARA’YA
“KIRMIZI KART”
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HABER

Bursa’nın Yenişehir ilçesi Kirazlıyayla köyünde 
2014 yılından bu yana bakır, çinko ve kurşun 
çıkaran Lübnan sermayesiyle ortak Meyra 

Madencilik şirketi, atık havuzu oluşturmak için 
iş makinelerini devreye sokunca köyde gerginlik 

arttı. Köy halkı sürekli eylem halinde, jandarmanın 
köye giriş çıkışlarda sıkı engeli var. Buna karşın, 
topraklarının zehirlenmemesi için direnen köy 

halkına her kesimden destek geliyor.

Mücadelenin en başından 
beri hukuki destek için 
Çevre ve Kent Hukuku 
Komisyonu Başkanı 

Av. Eralp Atabek ile köylülerin 
yanında olan Bursa Barosu, 15 
Mayıs 2020 Cuma günü akademik 
meslek odaları ve sendikalarca kazı 
sahasında inceleme yapan heyette 
yerini aldı. Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin Öztosun, 
Çevre ve Kent Hukuku Komisyonu 
Başkanı Av. Eralp Atabek, TMMOB 
Bursa İl Koordinasyon Kurulu 
Sekreteri Feridun Tetik, Bursa Tabip 
Odası Başkanı Dr. Güzide Elitez, 
Ziraat Mühendisleri Odası Bursa 
Şube Başkanı Erkan Yaslıoğlu, 
DOĞADER, sendikalar ve diğer 
akademik meslek odalarının 
temsilcileriyle birlikte Kirazlıyayla’ya 
gitti. Heyeti taşıyan konvoy Barcın 
Köyü’nde jandarma tarafından 
durduruldu ve araçlardaki herkes 
kimlik kontrolünden geçirildi. 
Heyete burada Bursa Milletvekili 
Orhan Sarıbal da katıldı. Daha 
sonra Kirazlıyayla Köyü meydanına 
varıldığında köylüler heyeti alkış ve 
sloganlarla karşıladı.

DOĞADER aktivisti Murat Demir, 
Kirazlıyayla’nın 1920’deki Yunan 
işgalinden sonra bugün Lübnanlı 
bir şirket tarafından işgal edildiğini, 
Kurtuluş Savaşı’nda Yunan’a karşı 
nasıl mücadele verildiyse, köylülerin 
bugün Lübnanlı maden şirketine 
karşı mücadele verdiğini söyledi 
ve “Halkın mühendisleri, avukatlar, 
doktorlar olarak mücadelenizi 
desteklemeye geldik” dedi.

“SUYUN TOPRAĞIN 
AHINI DUYDUK GELDİK”
Daha sonra Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin Öztosun 
köylülere seslendi:
“Suyun ahını duyduk geldik. 
Toprağın ahını duyduk geldik. 
Çiçeğin ahını duyduk geldik. 
Köylünün ahını duyduk geldik. 
Ahları yerde koymamak için 
geldik. Her gün toprağını korumak 
için şehit verdiğimiz bu ülkenin 
toprakları suları yabancılara 
peşkeş çekilmesin diye geldik. 
Bizler şehirlerde korona virüsü 
ile mücadele ederken burada 
rant uğruna doğanın bağrına 
kepçelerle saldırılıp köyün, köylünün 

BURSA BAROSU, 
GELECEKLERİ İÇİN 
DİRENİŞ GÖSTEREN 

KÖYLÜLERİN YANINDA
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geleceğine bir nevi aşısı olmayan 
virüs enjekte edilmesin diye geldik. 
O sebepten biz Bursa Barosu ve 
akademik odalar olarak buradayız.

Köyün köylünün hepimizin 
yaşam hakkının, temiz su ve 
temiz toprak hakkının, umutlu 
bir gelecek hakkının yanındayız. 
İznik’te, Mudanya’da, Karaağız’da, 
Kazdağları’nda, Hasankeyf’te, 
Muğla’da ve daha nice yerde bu 
mücadelelere destek verdik ya da 
lokomotif olduk. Yine size destek 
olmak için buradayız.”

TMMOB Bursa İl Koordinasyon 
Kurulu Sekreteri Feridun Tetik, 
Bursa Tabip Odası Başkanı Dr. 
Güzide Elitez ile sivil toplum 
kuruluşları temsilcileri de kısa 
birer konuşma yaptı. Ardından 
kazı sahasında inceleme yapmak 
üzere harekete geçildi ve heyet 
ikinci bir jandarma barikatıyla 
karşılaştı. Jandarma heyetin 
geçmesine izin vermedi ve sadece 
Milletvekili Orhan Sarıbal’ın 
geçebileceğini söyledi. Bunun 
üzerine Bursa Barosu Başkanı Av. 
Metin Öztosun ile Çevre ve Kent 
Hukuku Komisyonu Başkanı Eralp 
Atabek, kazı sahasına kimsenin 
geçmemesi için emir verildiğini 
söyleyen jandarma komutanından 
emri göstermesini istediler. 
Öztosun, kamu hizmeti yaptıklarını 
ve engellenmemesini istedi. 
Öztosun’un, eğer engellenirlerse 
kanunsuz bir emri uyguladıkları 
için haklarında suç duyurusunda 
bulunacaklarını söylemesi üzerine, 
üst düzey yetkililerle yapılan telefon 
görüşmesinden sonra sadece rapor 
düzenlemek üzere teknik heyetin 
geçmesine izin verildi. Heyette Av. 

Metin Öztosun, Av. Eralp Atabek, 
Tabip Odası Başkanı Dr. Güzide 
Elitez, TMMOB İl Koordinasyon 
Kurulu Sekreteri Feridun Tetik ve 
Yenişehir Çevre Platformu’nca 
açılan yürütmeyi durdurma 
davasının vekili avukat katıldı.
İnceleme sonrası tekrar köy 
meydanına dönüldü ve Bursa 
Barosu Başkan Yardımcısı Av. 
Metin Öztosun köylülere hitaben 
“Biz hukukçuyuz. Hukuk diliyle 
konuşuruz. Engelleri kaldırarak 
çalışma alanına gittik. Talanı 
gördük. Zaten bu konuda 
açılmış bir dava var. Gerekli 
tespitleri yaptık. Biz suyunuzun, 
toprağınızın ve geleceğinizin 
yanındayız, yanında yer almaya 
devam edeceğiz. Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ün dediği gibi, hak 
kuvvetten üstündür diyeceğiz. 
Yargı sürecini, Bursa Barosu 
Çevre Komisyonu olarak akademik 
meslek odalarıyla birlikte titizlikte 
takip ediyoruz. İnşallah çok yakın 
zamanda yürütmenin durdurulması 
kararını bayram müjdesi olarak 
vereceğiz sizlere” diye konuştu. 
Öztosun son olarak, “Özellikle 
kadınlarımız toprağa ve suya sahip 
çıktıkça, başaramayacaklar” dedi.

HUKUKSUZLUK DA DİRENİŞ 
DE SÜRÜYOR
Bursa Çevre Platformu üyeleri 
7 Haziran tarihinde direnişçi 
köylülere destek vermek ve 
kamuoyunun dikkatini çekmek 
amacıyla Kirazlıyayla’ya bir kez 
daha gitmek istedi. 

Bursa Barosu, DOĞADER, 
TMMOB’a bağlı akademik meslek 
odaların temsilcileri, CHP ve 
İYİ Parti il ve ilçe yöneticilerinin 

yanı sıra CHP Bursa Milletvekili 
Nurhayat Altaca Kayışoğlu’nun 
da Kirazlıyayla’ya girişine 
izin verilmedi. Barcın köyü 
yakınlarındaki barikata takılan 
çevre örgütlerinin temsilcileri tepki 
gösterirken, hukuksuzluğu Bursa 
Barosu Başkan Yardımcısı Av. 
Metin Öztosun anlattı.

Direnişin simgesi kadınlar, 
köye girişi engellenen doğa 
savunucularına katılmak için 
Barcın köyüne gitmek istedi ancak 
kolluk güçleri hukuksuz bir emri 
uygulayarak araçların geçişişine 
izin vermedi. Aralarında 70’li 
yaşlardaki ninelerin, dedelerin 
de olduğu köylüler, jandarma 
barikatını aşarak, öğle sıcağında 
14 kilometre yol yürüdü ve desteğe 
gelen Çevre Platformu üyelerinin 
bulunduğu noktaya ulaştı. Burada 
yapılan basın açıklamasında, 
hukuksuz bir şekilde çalışarak 
doğayı talan eden maden 
firmasının yetkililerce korunmasına 
tepki gösterildi. Köylüler “Bu 
yolda ölsek de yolumuzdan 
dönmeyeceğiz. Bize huzur yoksa 
madencilere de huzur yok bu 
köyde. Ya maden firması gidecek 
ya da öleceğiz” dediler.

Aynı günün akşamında 
Kirazlıyaylalı kadınlar şirketin 
beton mikserinin atıklarını gölete 
boşaltmasına tepki göstermiş, 
hayvanlarını suladıkları ve 
bahçelerine su aldıkları göletin 
kirletilmesine karşı çıkan köylüler 
şirket yetkilileriyle tartışmıştı. Bazı 
kadınlar şirket yetkililerinin şikayeti 
üzerine ertesi sabah gözaltına 
alınmış ve akşam saatlerinde de 
salıverilmişti.
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KÖYLÜLERLE birlikte yapılan ve Bursa 
Barosu Başkan Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun’un da katıldığı basın açıklamasını 
Bursa Çevre Platformu adına DOĞADER 
üyesi Murat Demir okudu. “HES yapma 
boşuna yıkacağız başına”, “Yağma, talan 
varsa, isyan haktır”, Toprağıma, suyuma, 
ormanıma dokunma” sloganları eşliğinde 
okunan açıklama şöyle:
“Aylardır neredeyse tüm dünyada olduğu 
gibi memleketimizde de Covid-19’a 
karşı mücadele veriyoruz. Ne yazık ki 
pandemi ile mücadelemizin yanında doğa 
mücadelesi vermek zorunda kalıyoruz. 
Çünkü egemenler, aç gözlü şirketler 
karlarına kar, sermayelerine sermaye 
katabilmek için doğamıza, toprağımıza, 
suyumuza yani yaşam alanlarımıza 
saldırıyorlar. Salda’da, Kaz Dağları’nda, 
Kirazlıyayla’da aynı iflah olmaz mantığı 
görüyoruz.

Ama bizler doğa savunucuları, köyüne 
toprağına sahip çıkanlar, derede yüzen 
balıkların, ormanda yaşayan sincabın 

yaşama hakkını savunanlar olarak 
mücadeleden bir adım bile geri durmadık, 
durmayacağız. Doğayı talan etmekten 
çekinmeyen şirketler bu süreçte hem 
işçilerinin sağlığını hiçe saymıştır hem de 
bizlerin sağlığını tehdit etmiştir. Karantina 
günlerinde de olduğu gibi normalleşme 
sürecinde de mücadelemiz artarak devam 
edecek.

Bugün 5 Haziran dünya çevre günü. 
Maalesef bugünü neşe içerisinde 
kutlayamıyoruz. Çünkü bulunduğumuz 
bu toprakları savunmak zorundayız. 
Şu gördüğünüz yeşilin bin bir tonu 
yok olmasın diye buradayız. Eğer biz 
bugün burada olmazsak HESçi şirket 
yaklaşık 3 bin metrekarelik alanı betona 
boğacak. Çocukken oynadığımız bu 
dereye giremeyeceğiz. Yazın kavurucu 
sıcaklığında bu ağaçların gölgesinde, bu 
derenin serinliğinde vakit geçiremeyeceğiz. 
Şu kurbağaların sesini duyamayacağız. 
Tek duyduğumuz santralin çark sesleri 
tek gördüğümüz beton yığınlar ve 

ÇALI’DAKİ RUHSATSIZ HES İNŞAATI
BELEDİYE TARAFINDAN DURDURULDU
Bursa Barosu, haftalardır köylülerin direnişine 
rağmen ruhsatsız bir şekilde polis korumasında 
yapımına devam edilen Nilüfer İlçesi’ne bağlı Çalı 
beldesindeki hidroelektrik santralı (HES) inşaatını 
durdurabilmek için Bursa Çevre Platformu ile 
birlikte Çalı’daydı.
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hüzün olacak. Bu su bize 
atalarımızdan çocuklarımıza 
devretmemiz için miras kaldı. 
Bizim bu topraklara olan 
borcumuz var. Gördüğünüz 
bahçelerden günlerdir erik 
yiyoruz, çilek yiyoruz, yakında 
kiraz yiyeceğiz, vişneler 
olacak. Ova da meyvelerimiz 
olgunlaşıyor, neden hala 
suyumuz yok? Her yaz 
olan su neden bu yaz yok? 
Bozulmayacak dediğiniz sulama 
sistemi, zarar görmeyecek 
dediğiniz çiftçi şimdiden zarar 
görüyor. Tarım bu topraklarda 
ilk medeniyetlerden beri devam 
eden bir şey. Bu topraklar birçok 
medeniyete ev sahipliği yapmış 
topraklar. Bulunduğumuz yerin 
100 metre ilerisi 3. derece 
arkeolojik sit alanıdır. 

Yaşamın devamlılığını parayla 
görenlere sesleniyoruz. Bunun 
yanlış olduğunu paranın 
yenmeyeceğini anlayın artık. 
Üretemezsek tükeniriz. Bizler 
bu topraklara baktığımızda 
cenneti görüyoruz fakat onlar 
baktığında sadece para 
görüyorlar, enerji görüyorlar, 
maden görüyorlar.

Peki ne uğruna tüm bu 
yaşananlar? Orta düzeyde bir 
fabrikanın tüketeceği enerjiyi 
üretmek uğruna mı bunca 
çaba. Buradaki annelerimizin 
ahını almaya çocuklarımızın 
geleceğini çalmaya değer 
mi? Buradaki her insanların 
sağlığıyla oynamaya değer mi? 
5 köyün tarım için kullandığı bu 
suyu riske atmaya değer mi? 
Bizler bu konuda çok kararlıyız. 
Kanımızın son damlasına 
kadar mücadele edeceğiz. 
Onlar bu dereye inemeyecek. 
İneceklerse de ağaçların 
önünde, suyumuzun önünde 
bu gövdeleri bu yürekleri 
görecekler.”

Açıklamanın ardından, Bursa 
Barosu Çevre Komisyonu’nun 
çabaları sonucunda HES 
hafriyatı Nilüfer Belediyesi 
tarafından durduruldu.

“YAŞAM KUTSAL, 
ADİL YARGILANMA 

VE ADALET HAKTIR”
Adana, Adıyaman, Amasya, 

Ankara, Antalya, Artvin, 
Aydın, Balıkesir, Batman, 
Bingöl, Bitlis, Bolu, 

Burdur, Bursa, Çanakkale, Denizli, 
Diyarbakır, Düzce, Gaziantep, 
Hakkari, Hatay, İstanbul, İzmir, 
Kırklareli, Kocaeli, Manisa, Mardin, 
Mersin, Muş, Ordu, Siirt, Şanlıurfa, 
Şırnak, Tekirdağ, Trabzon, Tunceli, 
Van, Yalova ve Zonguldak baro 
başkanlarınca 10 Nisan’da yapılan 
ortak açıklamada şöyle denildi:
“5 Nisan Avukatlar Günü’nü 
henüz geride bıraktık. Yaklaşık 
2 buçuk yıldır tutuklu bulunan 
meslektaşlarımız bir süredir adil 
yargılanma ve adalet talebiyle açlık 
grevi yapmaktaydılar. Ancak hukuk 
ve insan hakları alanında çalışan 
dernekler tarafından yapılan basın 
açıklaması ile meslektaşlarımızdan 
Av. Aytaç Ünsal ve Av. Ebru 
Timtik’in açlık grevi eylemlerini ölüm 
orucuna çevirdiklerini öğrendik.

Şüphesiz insan yaşamından 
değerli ve önemli bir şey yoktur. 

Bizce meslektaşlarımızın talepleri 
muhataplarınca karşılanamaz 
nitelikte ve olağanüstü istemler 
değildir.

Baro Başkanlarımız ve çokça 
meslektaşımız tarafından 
meslektaşlarımızın yargılandıkları 
İstanbul 37.Ağır Ceza 
Mahkemesi’ndeki dava celseleri 
yerinde takip edilmiş ve yargılama 
sürecinde birçok hukuksuzluk tespit 
edilmiştir.

Hatırlanacağı üzere; yargılandıkları 
davanın ilk duruşmasında 
meslektaşlarımızın tamamı 
hakkında mahkeme tarafından 
tahliye kararı verilmesine rağmen, 
tahliyeleri saatlerce geciktirilmiş, 
tahliye olmalarının hemen ardından 
savcılığın itirazı ile haklarında 
tutuklamaya yönelik yakalama 
kararı çıkartılmış, hukuksuz bir 
süreç sonunda meslektaşlarımız 
yeniden tutuklanmıştır. Tahliye 
kararı veren mahkeme heyeti ise 
dağıtılarak yerlerine başka bir 
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Yaklaşık 2.5 yıldır tutuklu bulunan avukatlar 
Aytaç Ünsal ve Ebru Timtik’in adil yargılanma ve 
adalet talebiyle başladıkları açlık grevini ölüm 

orucuna dönüştürmeleri üzerine 39 baro başkanı 
ortak bir basın açıklaması yaptı.

Bursa Barosu da Ünsal ve Timtik’in sesini 
duyurmak için pandemi önlemleri nedeniyle ara 

verilen duruşmaların başladığı 15 Haziran’da 
basın açıklaması yaptı.  Açıklamada, Ünsal ve 

Timtik’in tahliye edilmeleri ve adil yargılanmaları 
talep edildi.

heyet atanmıştır. Tüm yargılama 
aşamasında ceza yargılamasının 
temel ilkelerine, adil yargılanma 
hakkına aykırı uygulamalarda 
bulunulmuş; tanık/gizli tanık 
ifadeleri ile varlığı meçhul bazı 
belgelere dayanılarak 18 
meslektaşımız hakkında 159 yıl 
hapis cezası verilmiştir.

Meslektaşlarımızın savunma 
hakları kısıtlanmış, istedikleri 
deliller toplanmamış, tanıklar 
dinlenmemiş, son sözleri dahi 
sorulmaksızın haklarında 
mahkûmiyet hükümleri tesis 
edilmiştir. Tarafsız bir mahkemece 
yargılanmayı ve devletin kendi 
çıkardığı yasalar ile taraf olduğu 
uluslararası sözleşmelere uymasını 
talep etmek, doğal, hukuki ve 
meşru bir haktır. Meslektaşlarımızın 
talepleri de bu temel haklarını 
kullanmaktan ibarettir.

Covid-19 salgını nedeniyle 
alınan tedbirler ve avukat 
görüşmelerindeki sınırlandırmalar 
da göz önüne alındığında; 
haksızlığa uğradığını düşünen, adil 
yargılanma ve hukukilik talebinde 
bulunan meslektaşlarımızın 
tamamen tecrit edilmiş halde 
ve halen tutuklu bulunmaları da 
üzücüdür. Meslektaşlarımızın 
seslerini kamuoyuna duyurabilmek 
için ağır sonuçları olacak ölüm 
orucu yolunu tercih etmeleri 

karşısında üzgün ve kaygılıyız. 

Bizler aşağıda imzası bulunan baro 
başkanları olarak;
Adil bir yargılamanın ölümler 
olmaksızın da sağlanabileceğini, 
tarafsız ve adil bir muhakemenin 
herkes için bir hak olduğunu 
hatırlatarak,
Tutuklu meslektaşlarımızın yasal 
ve insani taleplerinin bir an önce 
karşılanarak tahliye edilmelerini 
ve adil yargılanma koşullarının 
sağlanmasını talep ediyor,
Meslektaşlarımızı da ölüm orucu 
eylemlerini sonlandırmaya davet 
ediyoruz. 
Tüm yetkilileri ve kamuoyunu 
oldukça hassas bu duruma karşı 
duyarlı olmaya çağırıyoruz.”

BURSA BAROSU’NUN 15 
HAZİRAN AÇIKLAMASI
Bursa Barosu da, pandemi 
önlemleri nedeniyle ara verilen 
duruşmaların başladığı 15 
Haziran’da ölüm orucundaki iki 
avukatla ilgili basın açıklaması 
yaptı. Açıklama şöyle:

“Ülkemiz, demokratik, laik hukuk 
devletinin temel ilkelerinin yok 
edilmeye çalışıldığı, savunma 
hakkı, yargı bağımsızlığı, adil 
yargılanma hakkının ihlal edildiği, 
yargının kurucu unsuru, yurttaşların 
hak arama özgürlüğünün temsilcisi 
olan avukatlara ve meslek 

örgütümüz barolara yönelik 
müdahale ve saldırıların hiç 
olmadığı kadar arttığı bir süreçten 
geçmektedir. 

Bugün birçok meslektaşımız 
hakkında mesleki faaliyetleri 
nedeniyle hukuka aykırı bir 
şekilde soruşturmalar açılmakta, 
birçok meslektaşımız tutuklu 
yargılanmakta, meslektaşlarımızın 
savunma görevini ifa 
etmeleri kısıtlanmakta veya 
engellenmektedir.

Bilindiği üzere; 2,5 yıldır tutuklu 
bulunan Çağdaş Hukukçular 
Derneği üyesi meslektaşlarımızdan 
Av. Ebru Timtik ve Av. Aytaç Ünsal 
bir süredir adil yargılanma ve 
adalet talebiyle başladıkları açlık 
grevi eylemlerini ölüm orucuna 
çevirmişlerdir.

Daha önceki basın açıklamalarımız 
ile kamuoyuyla paylaştığımız üzere 
ÇHD üyesi meslektaşlarımızın 
yargılandıkları dava celseleri 
baromuz tarafından yerinde takip 
edilmiş ve birçok hukuksuzluk 
tespit edilmiştir.

Hatırlanacağı üzere; Yargılandıkları 
davanın ilk duruşmasında ÇHD 
üyesi meslektaşlarımızın tamamı 
hakkında mahkeme heyeti 
tarafından oybirliği ile tahliye kararı 
verilmesine rağmen, tahliyeleri 



32   I I   bursabarosu.org.tr

HABER

saatlerce geciktirilmiş, tahliye olmalarının hemen 
ardından da savcılığın itirazı ile haklarında tutuklamaya 
yönelik yakalama kararı çıkartılmış, hukuksuz bir süreç 
sonunda meslektaşlarımız yeniden tutuklanmıştır. 
Tahliye kararı veren mahkeme heyeti de dağıtılarak 
başka bir heyet atanmıştır.

Tüm yargılama aşamasında AİHS ‘in 6. maddesi ve 
Anayasa’nın 36. maddesi ile güvence altına alınan 
adil yargılanma hakkı ilkesi ihlal edilmiştir. Yine ceza 
yargılamasının temel ilkelerine ve usul hükümlerine de 
tamamen aykırı bir yargılama yapılmış, tanık/gizli tanık 
ifadeleri ile varlığı meçhul bazı belgelere dayanılarak, 
delillerin gerçekliği ve yasallığı araştırılmadan 18 
meslektaşımız hakkında 159 yıl hapis cezası verilmiştir. 
Yargılama süresince meslektaşlarımızın savunma 
hakları kısıtlanmış, savunmanın delil değerlendirmesi, 
tevsii tahkikat taleplerini ve savunmalarını sunması 
beklenmeden, son sözleri dahi sorulmadan, haklarında 
mahkumiyet hükmü tesis edilmiştir. Dava şu an Yargıtay 
incelemesindedir.  

Meslektaşlarımızın seslerini kamuoyuna duyurmak 
ve taleplerinin karşılanması için ağır sonuçları olacak 
ölüm orucu yolunu tercih etmeleri karşısında üzgün ve 
kaygılıyız.

Meslektaşlarımızın talepleri hukuki ve yasaldır 
“adil yargılanma” talep etmektedirler. Esasen 
bugün ülkemizde tüm yurttaşlarımızın talebi de adil 
yargılanmadır.  

Ölüm orucu eylemlerinin 130. gününü geride bırakan, 
2,5 yıldır tutuklu bulunan meslektaşlarımızın pandemi 
nedeniyle de cezaevi koşullarında tutulmaları büyük bir 
hayati risk oluşturmaktadır. Tutuklu meslektaşlarımızın 
hukuki ve insani taleplerinin karşılanarak, salgın 
koşulları da gözetilerek bir an önce tahliye edilmelerini, 
AİHS ve Anayasa ile güvence altına alınmış adil 
yargılanma koşullarının sağlanmasını talep ediyor, 
meslektaşlarımızı da çok geç olmadan ölüm orucu 
eylemlerini sonlandırmaya davet ediyoruz. Kamuoyuna 
saygılarımızla sunarız.”

Bursa Barosu, paketin Meclis gündeminde 
olduğu sırada TBMM’ye çağrı yaptı ve 
vicdanları yaralayacak bu kanun teklifinin 
geri çekilmesini istedi. Bursa Barosu 

Başkanlığı’nca 11 Nisan tarihinde yapılan basın 
açıklamasında şöyle denildi:

“Kamuoyunda ‘İnfaz Paketi’ olarak bilinen ‘Ceza 
ve Güvenlik Tedbirlerinin İnfazı Hakkında Kanun 
ile Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair 
Kanun Teklifi’ Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde 
görüşülmeye başlanmıştır. Kanun teklifi 
infaz rejimine ilişkin olarak Ceza ve Güvenlik 
Tedbirlerinin İnfazı Hakkındaki Kanun ile birlikte 
İnfaz Hakimliği Kanunu, Ceza Muhakemesi 
Kanunu ve Türk Ceza Kanunu’nda da değişiklikler 
içermektedir.

Koronavirüs salgını ile mücadele ettiğimiz 
bugünlerde hukukçuların, akademik kuruluşların 
ve sivil toplum örgütlerinin görüşleri alınmadan 
ve kamuoyunda tartışmaya açılmadan alelacele 
torba yasa şeklinde TBMM gündemine getirilen 
bu kanun teklifinin; infaz rejimine yönelik olarak 
cezaların infazının önlenmesine ilişkin hükümleri 
bakımından bir ‘af’ niteliğinde olduğu açıktır.

Bazı siyasilerin, korona virüs (Covid-19) 
salgınından önce de değişik zamanlarda ‘bir af 
düzenlemesinin gerekliliği’ yönündeki açıklamaları 
dikkate alındığında, meclis gündemindeki 
bu kanun teklifinin amacının halk sağlığının 
korunması olmadığı, siyasi saiklerle gündeme 
getirildiği anlaşılmaktadır.

Yaşam ve sağlık hizmetlerine erişim hakkı, tutuklu 
ve hükümlülerinin de en temel hakkıdır. Bu hakkın 
korunması devletin güvencesindedir. Eşitlik ilkesi 
gereği ceza ve tutukevlerindeki tüm tutuklu ve 
hükümlülerin sağlık hizmetlerine erişmesi, salgının 
cezaevlerinde yayılmasının engellenmesi, tutuklu 
ve hükümlülerin yaşam hakkının korunması 
için gerekli tedbirlerin alınması ve uygulanması 
devletin yükümlülüğündedir. Cezaların infazının 
önlenmesine yönelik bir af düzenlemesi 
yapılmadan da gerekli tedbirlerin alınabileceği 
açıktır. Kaldı ki düzenleme, tutuklu ve hükümlüler 
ile bazı suçlar bakımından infaz indiriminde 
eşitsizlik yaratmaktadır.

Yine uzun süredir cezaevlerinde doluluk 
olduğundan bahisle bir af düzenlemesi yapılması 
gerekliliği dillendirilmektedir. Cezaevlerindeki 
doluluk gerekçesi ile bir af düzenlemesi yapılması 
ise kabul edilemez bir durumdur. Ceza ve 
tutukevlerinde doluluğun artmasının önemli bir 
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Cezaevlerindeki düşünce suçluları, gazeteciler hariç 
hemen hemen her türden yaklaşık 90 bin kişiye tahliye 
yolu açan infaz paketi 14 Nisan tarihinde TBMM Genel 

Kurulu’nda kabul edilerek yürürlüğe konuldu.

BURSA BAROSU SÖZÜNÜ SÖYLEDİ: 

“VİCDANLARI YARALAYACAK, 
ADALETE GÜVENİ ZEDELEYECEK 

VE BARIŞA KATKI SAĞLAMAYACAK 
İNFAZ PAKETİ”

nedeni de genel olarak tutuklamanın 
tedbir olarak değil bir cezalandırma 
yöntemi olarak uygulanmasıdır. 
Düşünce ve ifade özgürlüğünü 
kullananların tutuklanmaları, şiddete 
çağrı ve teşvik içermeyen muhalif görüş 
açıklamalarının terör kavramı içerisinde 
değerlendirilerek birçok aydın, 
yazar, siyasi, gazeteci ve avukatın 
cezaevlerinde tutulmasıdır.

Kanun teklifinin yasalaşması halinde 
ifade özgürlüğü kapsamındaki sosyal 
medya paylaşımları nedeniyle tutuklu 
yargılananlar, mesleki faaliyetleri 
nedeniyle yargılanan avukatlar, 
gazeteciler ve akademisyenler 
cezaevlerinde kalmaya devam edecek 
iken, örneğin hırsızlık, yaralama, tehdit, 
yağma gibi suçlardan kesinleşmiş 

mahkumiyeti bulunan hükümlülere ise 
tahliye yolu açılacaktır.

Hukukçular, akademik kuruluşlar, 
sivil toplum örgütleri ile toplumun tüm 
kesimlerinin görüşleri alınıp toplumsal 
bir uzlaşı sağlandıktan sonra öncelikle 
tutuklu yargılamalar gözden geçirilmelidir. 
Gerek evrensel hukuk normları 
gerekse iç hukuk düzenlemeleri dikkate 
alındığında ölçüsüz şekilde uygulanan 
tutuklama tedbirleri yerine adli kontrol 
uygulamalarının yaygınlaştırılması, yine 
bu kapsamda ölçüsüz şekilde tutuklu 
bulunanların tahliyelerinin sağlanmasına 
yönelik adımlar atılmalıdır. Sonrasında 
“soykırım, insanlığa karşı işlenen suçlar, 
kadın ve çocuklara yönelik şiddet ve 
cinsel suçlar ile işkence ve eziyet suçları” 
kapsam dışında bırakılmak suretiyle 
Anayasanın 10. maddesi uyarınca 
eşitlik ilkesi gözetilerek adil ve eşitlikçi 
bir infaz rejimi düzenlemesi yapılması 
gerekmektedir.

Toplumsal bir uzlaşı sağlanmadan ‘infaz 
paketi’ adı altında kamuoyuna sunulan, 
eşitlik ilkesine aykırı düzenlemeler 
içeren, toplum vicdanında derin yaralar 
açabilecek, hukuka, adalet sistemine 
güveni zedeleyecek ve toplumsal barışa 
katkı sağlamayacak birçok düzenleme 
içeren af niteliğindeki bu kanun teklifinin 
geri çekilmesi gerekmektedir.

Kamuoyuna saygılarımızla sunarız.”
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Adana, Adıyaman, 
Amasya, Ankara, 
Antalya, Artvin, Aydın, 
Balıkesir, Batman, 

Bilecik, Bitlis, Bolu, Burdur, Bursa, 
Çanakkale, Denizli, Düzce, 
Edirne, Erzincan, Eskişehir, 
Gaziantep, Giresun, Hakkari, 
Hatay, Isparta, İstanbul, İzmir, 
Kırıkkale, Kırklareli, Kocaeli, 
Kütahya, Malatya, Manisa, 

Mersin, Muğla, Muş, Niğde, Ordu, 
Siirt, Şırnak, Tekirdağ, Trabzon, 
Tunceli, Uşak, Van ve Yalova baro 
başkanlarının basın açıklaması 
şöyle:

“Sosyal medyada yansıdığı 
şekilde, gerçekliği teyit edilmeyen 
bir belge dolaşıma sokulmuştur. 
Ancak buna rağmen belgenin 
sosyal medyaya yansıması kamu 

vicdanında çok büyük rahatsızlık 
yaratmıştır. Bu durum; Konunun 
toplum nezdinde ne derece 
hassasiyetle takip edildiğini ve 
konuya ne derece önem verildiğini 
göstermiştir. Kamuoyunda 
oluşan bu infial üzerine, 
konuya ilişkin hassasiyetimizi 
ve uyarılarımızı bir kez daha 
hatırlatma zorunluluğu doğmuştur. 
2005 yılında, cinsel istismar 
failinin mağdurla evlenmesinin 
cezanın erteleme nedeni olması, 
yasadan çıkartılmışken, eski 
yanlışa dönülmesine yol açacak 
her türlü yasal düzenleme, 
çocuğun korunmasından 
sorumlu olan bütün kurumları, 
mağdur çocuğun istismarcısı 
ile evlendirilmesi sürecinin bir 
parçası haline getirecektir. 
Böyle bir düzenlemeye gidilmesi 
ülkemizin taraf olduğu uluslararası 
sözleşmelere, Anayasamızın 90 
ve 14. maddelerine ve Çocuk 
Koruma Kanunu’muza açık 
aykırılık oluşturur.

Hukukun evrensel ilkelerine ve 
çocuğun üstün yararına aykırı 
olacak bir düzenlemenin bir 
daha ülkemizin gündemine 
getirilmemesi, TEKLİF DAHİ 
EDİLMEMESİ gerektiğini 
belirtiyor, Barolar olarak hukukçu 
ve insani yanımızla bir kez daha 
ÇOCUK İSTİSMARININ AFFI 
OLMAZ diyoruz.”

BAROLARDAN ORTAK SES: 

ÇOCUK İSTİSMARININ AFFI 
ÜLKEMİZİN GÜNDEMİNDEN

KALKMALIDIR
2016 yılından beri defalarca gündeme getirilen çocukların 

istismarcılarıyla evlenmeleri halinde cezasızlık getirmeye yönelik yasa 
teklifinin yeniden Meclise sunulacağına söylentisi baro başkanlarını 

harekete geçirdi. 46 baro başkanı ortak açıklama yaparak, çocuk 
istismarının affının ülke gündeminden kaldırılması gerektiğini söylediler.
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Aralarında Bursa 
Barosu’nun da 
bulunduğu 16 baro, 5 
Haziran’da yaptıkları 

ortak basın açıklamasıyla karara 
ve uygulamaya tepki gösterdi.

Adana, Adıyaman, Ağrı, 
Artvin, Batman, Bingöl, Bursa, 
Diyarbakır, Gaziantep, Hakkari, 
Hatay, İzmir, Mardin, Muş, Siirt, 
Şırnak, Tunceli, Urfa ve Van 
baro başkanlarının imzaladığı 
“Bugün demokratik temsil ve halk 
iradesinin meclise yansıması 
konusunda bir hukuksuzluğa 
daha tanıklık ettik” diyerek 
başlayan basın açıklamasında, 
TBMM Genel Kurulu’nda 
milletvekillikleri düşürülen ve 
akabinde haklarında çıkartılan 
yakalama kararları sonucu 
milletvekillerinin gözaltına 
alınarak tutuklandıkları hatırlatılan 
açıklama şöyle devam etti:

“Mevcut iktidar hem yerel, hem 
de ulusal düzeyde yurttaşın 
iradesine karşı yargı eliyle bir 
mücadele başlatmıştır. Bunun 
sonucu olarak Mart 2019 yerel 
yönetimler seçiminden bu yana 
HDP’ye mensup 45 belediyeye 
kayyum atanmıştır. Türkiye’nin 
özellikle Doğu ve Güneydoğu 
Bölgesinde yerel düzeyde 
ortadan kaldırılan halk iradesi, 
son olarak üç milletvekilinin de 
milletvekilliklerinin düşürülmesi 

ile bir üst boyuta tırmandırılmıştır. 
Hiç kimsenin suç işleme 
özgürlüğünün olmadığı 
ilkesine sonuna kadar saygı 
duymaktayız. Ancak tarafsızlığını 
ve bağımsızlığını yitirmiş Türkiye 
yargısının son dönemlerde vermiş 
olduğu kararların, uluslararası 
hukuk kurallarına ve AİHM 
içtihatlarına aykırılığının bu kadar 
su yüzüne çıktığı bir zamanda 
mahkeme kararları gerekçe 
gösterilerek üç milletvekilinin 
vekilliklerinin düşürülmesini 
kabul etmiyoruz. Özellikle politik 
aktörlere yönelik AİHM tarafından 

da tespit edilen hukuka aykırılıklar 
ve ayrımcı uygulamalar 
karşısında bu hukuksuz süreci 
‘mahkeme kararı’ ile açıklamak 
bizler açısından kabul edilir bir 
durum değildir.

Halkın oyları ile seçilen 
milletvekillerinden teşekkül 
eden TBMM’yi, demokrasiye 
ve evrensel hukuk ilkelerine 
dönmeye; bu adaletsiz, ayrımcı 
ve ötekileştirici uygulamalardan 
vazgeçmeye; TBMM’nin varlık 
sebebi olan halk iradesine saygı 
duymaya davet ediyoruz.”

TBMM’Yİ VARLIK SEBEBİ OLAN
HALK İRADESİNE SAYGI 

DUYMAYA DAVET EDİYORUZ
CHP’li Enis Berberoğlu ile HDP’li Leyla Güven ve Musa Farisoğulları’nın 

haklarındaki kesinleşmiş yargı kararına ilişkin cumhurbaşkanlığı 
fezlekesinin sürpriz bir kararla TBMM Genel Kurulu’nda okutularak, 

milletvekilliklerinin düşürülmesi tansiyonu yükseltti.
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AVUKAT BAYAM
6 KURŞUNLA
YARALANDI!

Bursa Barosu üyesi Av. Berrin Bayam, 
Mudanya Bademli Mahallesi’ndeki evinde, 12 
yıldır yanında çalışan Hatun B.’nin boşanmak 

üzere olduğu eşi Şükrü B. tarafından tabancayla 
vurularak ağır yaralandı.

Bursa Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun, 14 Nisan 
günü gerçekleşen olayın 
duyulmasından itibaren 

konunun takipçisi oldu. Meslektaşı 
Berrin Bayam’ın ameliyatı ile ilgili 
hastane başhekiminden bilgi alan 
Altun, sonrasında hastanede 
Bayam’ın eşi ve yakınlarından 
aldığı bilgiyi aktardı. Buna göre, 
Bayam’ın karın bölgesine 4 kurşun, 
bacağına ve koluna da birer kurşun 
isabet etti. Karın bölgesine isabet 
eden kurşunlardan üçünün iç 
organlara hasar vermeden çıktığı, 
birinin ise yine herhangi bir organa 

zarar vermeksizin içerde kaldığı 
ve ameliyatla çıkarıldığı bildirildi. 
Avukat Berrin Bayam’ın kol ve 
bacağına isabet eden kurşunların 
da parçalı kırığa yol açtığı, bunlar 
için daha sonra yeniden ameliyat 
edileceği ifade edildi. Zanlının ilk 
önce ateş ettiği ve başından sıyrıkla 
yaralanan Hatun B. ise ayakta 
tedavi edildi. 

Bademli’deki olayın ardından, 
oğlunu da öldürmek amacıyla 
giderken silahıyla birlikte jandarma 
tarafından yakalanan Şükrü B.’nin 
Nilüfer Özlüce’de Av. Bayam’ın da 

evinin bulunduğu sitede kapıcılık 
yaptığı, işe girmesini de Avukat 
Berrin Bayam’ın sağladığı öğrenildi. 

Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan 
Altun, Av. Berrin Bayam ve 
çalışanı Hatun B.’ye yapılan silahlı 
saldırının, kadına şiddet, avukatın 
baktığı davayla özdeşleştirilmesi 
gibi hep karşı çıktıkları anlayışın 
yansımalarından biri olduğunu 
söyledi. Altun, saldırı nedeniyle 
kamuoyuna bir kez daha mesaj 
verdi ve avukatların hiçbir 
zaman baktıkları dava ile özdeş 
tutulamayacaklarını ifade etti.
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PTT, HARÇ YATIRMA İŞLEMİ SIRASINDA 
STAJYER AVUKAT VE AVUKAT KATİPLERİNDEN 

VEKALETNAME İSTEMEYECEK
PTT şubelerine yargı harcı ve yargılama masrafı yatıran 

stajyer avukat ve avukat katiplerinden artık vekaletname 
talep edilmeyecek. PTT Genel Müdürlüğü bu kararı, Bursa 

Barosu’nun yaptığı başvuru üzerine aldı.

Bursa Barosu bu konudaki 
ilk başvuruyu 27 Ocak 
2020 tarihinde PTT Bursa 
Başmüdürlüğü’ne yaptı ve 

1136 Sayılı Avukatlık Kanunu’nun 
45. maddesinde “avukatlar ve 
avukatlık ortaklıkları, bürolarında 
yalnız avukatlık mesleği için 
gerekli olan yardımcı elemanları 
çalıştırabilirler” hükmü yer aldığını, 
yine aynı yasanın 46. maddesinde 
de “Avukat, işlerini kendi 

sorumluluğu altındaki stajyeri veya 
yanında çalışan sekreteri eliyle de 
takip ettirebilir” denildiğini hatırlatıp, 
gerekli izinlerin verilmesinin yasal 
zorunluluk olduğunu hatırlattı. 
Ancak başmüdürlük, vekaletname 
olmaksızın ödeme kabulü 
konusunda istisnai durumlar 
haricinde yer alan taleple ilgili 
şirket tarafından ayrı bir düzenleme 
yapılamayacağını bildirdi. Bunun 
üzerine Bursa Barosu başvurusunu 

20 Nisan 2020’de PTT Genel 
Müdürlüğü ile Türkiye Barolar 
Birliği’ne gönderdi. PTT Genel 
Müdürlüğü, Bursa Barosu’nun 
talebini uygun buldu ve “…harç 
ve masraf yatırma işlemlerinde 
avukat yanında çalışan avukat 
katipleri veya stajyer avukatlardan 
vekaletname talep edilmemesine 
karar verilmiş olup; konu hakkında 
teşkilatımıza bir bilgilendirmede 
bulunulacaktır” dedi.
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#adaletnöbeti
SOSYAL MEDYADA TUTULDU

Koronavirüs salgınının 
yayılmasını önlemek 
amacıyla insanları bir 
araya getirecek her türlü 

etkinlik iptal edilirken, baroların 
adalet nöbetleri de sosyal 
medyaya taşındı. 24 Nisan’da 
gerçekleştirilen, facebook, twitter 
ve youtube üzerinden ortak verilen 
canlı yayını Av. Damla Atalay 
yönetti. Adalet Nöbeti’ne evinden 
katılan Bursa Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun, pandemi nedeniyle 
duruşmaların ertelendiğini ve 
adliyelerden uzak kaldıklarını 
belirterek, “Avukatın adliyelerde 
fiziksel olarak varlığı istenmiyor. 
Salgın da sanıyorum buna bir kılıf 
olacak gibi” dedi.

ADALET MÜCADELESİ 
İZOLE DEĞİL!
21 baro başkanı, ev ve 
işyerlerinden yayına katılarak 

gündeme ilişkin görüşlerini 
aktardılar. Baro başkanlarının ortak 
gündemi, TBMM’nin 100. yılında 
bugünkü TBMM’nin durumu ve 
siyasal konjonktür; önceki hafta 
torba yasayla infaz yasasında 
değişiklik yapılarak kısmi af 
çıkarılması ancak bunda da adil 
davranılmaması; cezaevlerindeki 
düşünce suçluları, avukatlar, 
gazeteciler ve sanatçıların adil 
yargılanma talepleri ile ölüm 
oruçları oldu.

Online adalet nöbetinin yöneticisi 
Av. Damla Atalay, 6 Nisan 
2017’de avukatlar Bülent Utku, 
Akın Atalay ve Mustafa Kemal 
Güngör’ün haksız tutuklanmaları 
sebebiyle başlatılan, 85 hafta 
İstanbul Çağlayan Adliyesi önünde 
kesintisiz sürdürülen ve Şubat 
2019 tarihi itibariyle Bursa ile 
başlayıp Anadolu’ya yayılan Adalet 

Nöbeti’nin, mart ayında Gaziantep, 
nisan ayında da Tekirdağ’da 
tutulmak üzere planlandığını, ancak 
koronavirüs salgını nedeniyle 
ertelendiğini duyurdu. Atalay, 
“Avukatlar olarak, birçok meslek 
grubuna göre evde olma avantajına 
sahibiz. Fakat bu süreçte hak 
ihlalleri pandemi dinlemiyor ve 
devam ediyor. Avukatların evde 
olması adalet mücadelesinin izole 
olduğu anlamına gelmiyor” dedi.

AVUKATSIZ
YARGILAMAYA KILIF!
Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan 
Altun, adalet nöbetinde şöyle 
konuştu:

“Görünen o ki bundan sonra 
adliyelerdeki birçok işimizi de 
UYAP üzerinden yapacağız. 
Bizi ona alıştırmaya çalışıyorlar. 
Avukatın adliyelerde fiziksel olarak 

21 baro başkanının ortak gündemi, infaz düzenlemesindeki
eşitsizlik ve adil yargılama talepleri oldu.
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varlığı istenmiyor. Yaşanan 
salgın sorunu da sanıyorum 
buna bir kılıf olacak gibi…

Yüce Meclis’in açılışının 100. 
yılını coşkuyla kutlamayı 
isterdik. Gönüllerde coşku 
büyüktü ama salgından ötürü 
kutlayamadık. Meclisimiz, 
milletin özgür iradesinin ve 
bağımsızlığımızın göstergesidir. 
Meclis iradesi olmadan yapılan 
düzenlemelerle yaşamı 
biçimlendirmenin, düzen 
sağlamanın doğru olmadığını 
düşünüyoruz.

Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk, Meclisin açılması 
tartışmaları sırasında ‘hele bir 
kurtulalım onu da hallederiz’ 
denmiştir. Oysa Meclisin 
kurulması gerektiğini ve 
savaşa da kurtuluşa da karar 
vermesi, insanlar, toplumlar ve 
devletler arasındaki ilişkileri 
de düzenlemesi gerektiğini 
ifade etmiştir. Özetle hukukun 
üstünde hiçbir güç tanımamıştır. 
Biz de hukukun üstünde hiçbir 
güç tanımıyoruz. Elbette 
sokağa çıkma yasakları 
uygulanabilir, kısıtlama 
yapılabilir, uymayanlar için cezai 
müeyyide olabilir ama bunların 
tamamının, çalışma hayatının 
düzenlenmesinin yasal zeminde 
gerçekleştirilmesi, Meclisin bu 
dönemde tatil edilmemesi ve 
çalışması gerekir.

ÇALIŞMA HAYATININ 
VAHŞİLİĞİ!
Mart ayında duruşmaların 
ertelenmesi konusunda 
yasal düzenleme yapılması 
yönünde çok ısrarcı olmuştuk. 
Hatta gerekirse adli tatilin 
şimdi ilan edilmesi, ağustos 
ayında da adliyelerin açık 
olması gerektiğini ifade 
etmiştik. Başlangıçta Meclisi 
toplamak çok cazip gelmese 
de sonrasında en azından 
adliyelere gidecek yurttaşları ve 
avukatları salgından korumak 
için adliyelerden uzak tutma 
yönünde bir irade sergilendi.

Ancak bizler evimizde otururken 
pek çok emekçi çalışma 
hayatına devam ediyor. Sanayi 
kenti Bursa’da bunu çok iyi 
gözlemliyoruz. Bu eşitsiz durum 
Bursa’da bütün vahşiliğiyle 
devam ediyor. İhracat yapan 
firmalara tanınan ayrıcalıklardan 
neredeyse bütün işletmeler 
yararlanıyor. Kendileri başvuru 
yapmadığı halde Ticaret ve 
Sanayi Odası’nın yaptığı toplu 
başvurularla çalışma izinleri 
alınıyor. Servis minibüs ve 
otobüsleri dolu. Onlara, biz 
evde kalacağız ama siz bizim 
için çalışın deniliyor. Açıkçası 
bu içimizi yaralıyor. Diğer baro 
başkanı meslektaşlarım infaz 
düzenlemesinden bahsettiler 
fazla detaya girmeyeceğim ama 
iktidar, tutukluğun bir tedbir 
olduğunun farkına varmalı. 
Tutuklulara gözler kapatılırken, 
adi suçlardan hüküm giymiş 
insanların bir bir sokağa 
salınıyor olması hiç kabul 
edilebilir değildir.

14 Nisan günü Bursa’da bir 
kadın meslektaşımız silahlı 
saldırıya uğradı ve 6 kurşunla 
yaralandı. Yine avukatın 
müvekkiliyle özdeşleştirilmesi, 
açıkçası hesabın ondan 
sorulmaya çalışılmasının 
sonucudur bu olay. Bir tarafta 
boşanmak üzere olduğu 
eşine yönelik şiddet vardı, bir 
tarafta da avukatına saldırı 
söz konusuydu. Büyük şans 
eseri her ikisi de hayatta 
kaldı. Meslektaşımız sıralı 
ameliyatlar geçirdi. Kendisini 
öldürmeye teşebbüs eden faile 
karşı onunla birlikte mücadele 
edeceğiz.

Salgın nedeniyle evlerimize 
kapanmışken, çevreye karşı 
suçlar işlenmeye devam 
ediliyor. Bursa Yenişehir İlçesi 
Kirazlıyayla Köyü’nde maden 
ocağı işçin ağaçlar kesiliyor. 
Valilik izniyle bir süre durduruldu 
ama biliyoruz ki yarın yine 
devam edecek. Çalı’da da 
köylülerimiz HES nedeniyle 
ayaklandırıldı.”

DİĞER BARO
BAŞKANLARININ
KONUŞMALARI

Adana Barosu Başkanı Av. Veli Küçük: 
Koronavirüsten yaşamı etkilenen tüm 
yurttaşlarımız adına adalet talep ediyorum. 
İnfaz düzenlemesi adı altında çıkarılan af 
yasası eşitlik ilkesine uygun değildir. Ölüm 
orucundaki sanatçı Helin Bölek’den sonra 
Mustafa Koçak da yaşamını kaybetti. Burada 
adil yargılanma hakkı ve özgürlük talep 
eden her kim olursa olsun, siyasi iktidarın 
evrensel ilkeler çerçevesinde duyarlı olması 
gerekir. Zira insan yaşamından daha değerli 
ve kutsal bir şey yoktur. Bu durumda olan 
Av. Ebru Timtik ve Av. Aytaç Ünsal gibi 
meslektaşlarımız da var. Bu arkadaşlarımızın 
sesinin duyulması için de adil yargılanma 
haklarının yaşama geçirilmesi için adalet 
istiyorum.

Ankara Barosu Başkanı Av. Erinç 
Sağkan: Pandemi avukatları da etkiledi. 
Alınacak ekonomik önlemler paketinde 
öncelikle avukatlara da yer verilmesi gerekir. 
Yapılan başvurularda avukatlara öncelik 
verilmelidir. Çağdaş Avukatlar Grubu’ndan 
arkadaşlarımız aylardır haksız yere 
tutuklular. Hiç adil olmayan bir yargılamaya 
maruz bırakıldılar. Yargılama dahi denilemez 
buna. Hepimiz seyrettik. Bir tiyatrodan ibaret. 
İki meslektaşımız seslerini duyurabilmek için 
ölüm orucuna başladılar. Meslektaşlarımızın 
sesinin duyulması gerekiyor. Tek talepleri 
var. Adil yargılanmak… Devletin görevi 
yaşatmaktır. Meslektaşlarımızın çığlığını 
buradan da iletmek istiyorum.
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Antalya Barosu Başkanı 
Av. Polat Balkan: 
TBMM’nin açılışından 100 yıl 
geçmesine karşın ne yazık ki 
Meclis’i değersizleştirmeye, 
önemini azaltmaya, olduğu yerden 
alıp saraylara taşıma girişimleri ile 
karşı karşıyayız. Bu geriye gidiş 
Nisan 2017’deki referandumdan 
sonra daha belirgin hale geldi. 
23 Nisan 1920’de egemenlik 
gökyüzünden yeryüzüne indirildi. 
Saraydan alınıp Meclis’e verildi. 
Kurtarıcımız Mustafa Kemal 
Atatürk’ün dediği gibi Meclis teori 
değildir. Gerçeklerin en büyüğüdür.

Artvin Barosu Başkanı 
Av. Ali Uğur Çağal: 
100 yıl önce kurulan TBMM 
Kurtuluş Savaşı koşullarında 
faaliyet göstermişken bugün 
etkisiz hale getirilmiştir. Otoriter tek 
adam rejimiyle karşı karşıyayız. 
Bu ortamda adalet arayışımızı 
sürdürüyoruz. Ne zaman ki Türkiye 
laik, sosyal hukuk devleti olur bizim 
nöbetimiz de o zaman sona erer. 
Mesleki sorunlarımız da Türkiye’nin 
ekonomik ve sosyal yapısından 
ayrı düşünülemez. Pandemiden 
meslektaşlarımız da etkilenecektir. 
Her türlü önlem alınmalıdır.

Aydın Barosu Başkanı 
Av. Gökhan Bozkurt: 
Benden önce konuşan baro 
başkanlarımın, yaşanan onca 
hukuksuzluk ve salgına rağmen 
nasıl dimdik ve güler yüzlü 
durduklarını görünce insana 
ister istemez umut geliyor. 
Ben umudunu hiçbir zaman 
kaybetmeyen biriyim ama 
bizleri izleyen vatandaşlar da 
umutlanmışlardır umarım. Asla 
enseyi karartmamak gerekir. Virüs 
insan ayırmıyor ama ne yazık 
ki yönetim sistemleri insanları 
ayırıyor. Af yasası çıkarılırken 
yapılan eşitsizlik gibi… Türkiye’de 
hukuk üstün olsun, adalet olsun, 
insanlar güven içinde sağlıkla 
yaşasınlar diye haykırıyoruz.

Denizli Barosu Başkanı Av. 
Müjdat İlhan: 
Pandemi, avukatları adliyelerden 
uzaklaştırma girişimlerine katkı 
sağladı, artık adliyelere gidemez 
olduk. Haklarını veremesek de, 
avukatlar gibi onları da işleri 
nedeniyle katletmiş olsak bile 
sağlık çalışanları bu belayı def 
etmek için ellerinden geleni 
yapıyorlar.

Diyarbakır Barosu Başkanı 
Av. Cihan Aydın: 
Virüs salgını malum dünyanın 
dengelerini altüstü etmiş durumda. 
Bir sosyal devlet olmadığımız için 
hiç kuşkusuz her zaman krizin 
en büyük faturasını yoksullar ve 
emekçiler ödüyor. Bu bağlamda 
devleti militarist politikalardan 
vazgeçmeye çağırıyoruz. 
Silahlanmaya ayrılan bütçelerin, 
sosyal devlet ilkesi gereği sağlık 
ve sosyal politikalara harcanması 
gerekmektedir.

Düzce Barosu Başkanı 
Av. Azade Ay: 
Zor günler geçiriyoruz. Dünya 
salgınla mücadele ediyor. Biz 
avukatlar olarak çok kırılganmışız. 
Şu an mesleğimizi yapamaz 
duruma geldik. Bugünlerde sırf 
cezaevlerindeki durumu düzeltmek 
amacıyla çıkarılan infaz yasası 
var. Ancak bizim ülkemizde 
oturmuş bir suç ve ceza politikası 
yok maalesef. Anayasaya uygun 
değildir bu düzenleme. Yasanın en 
olumlu tarafı kadın ve 60 yaş üstü 
mahkumların affedilmesidir.
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Gaziantep Barosu Başkanı 
Av. Bektaş Şarklı: 
Ülkemizde adalet adına olumlu 
örnekler veremiyoruz. Soma’da 
madenci yakınlarına nasıl 
tekme atılmışsa, bu tekmeler 
devam ediyor. İki meslektaşımız 
ölüm orucunda. Tek istekleri 
adil yargılanma. Düşüncelerini 
beğenirsiniz beğenmezsiniz ama 
asıl olan insanların adil yargılanma 
taleplerini karşılamalısınız.

Hatay Barosu Başkanı 
Av. Ekrem Dönmez: 
100 yıl önce işgal ve savaş 
koşullarında çalışan bir Meclis 
varken bugün ilga edilmiş olduğu, 
Meclis’in adının bile anılmadığı 
bir süreçten geçiyoruz. Atatürk 
ile hesaplaşmayı bir türlü 
bitirememiş, adını anmaktan 
korkan siyasetçilerin gölgesinde 
ülke yönetilmeye devam ediliyor. 
Ve bizler virüs salgını nedeniyle 
sosyal medya üzerinde adalet 
nöbeti tutup adalet aramaya devam 
ediyoruz. Irk, renk, din, millet 
ayırmayan Koronavirüs nedeniyle 
dayanışmayı beceremediğimiz bir 
zamandan geçiyoruz. Bari böyle 
zamanlarda ayrımcılık yapmayın, 
adaleti tesis edin.

İstanbul Barosu Başkanı 
Av. Mehmet Durakoğlu: 
TBMM’nin açılışının 100. yılında 
biz de 100. nöbeti tutuyoruz. Çok 
anlamlı.  Millet Meclisi’ni 
savaş sırasında açık tutan ve 
savaşı oradan idare etmeye 
çalışan başka bir ülke söz konusu 
değil. Ama 100 yıl sonra bugün bu 
ülkede hala adalet arıyor olmamızı, 
gazetecilerin içerde olmasını, 
tutuklu avukatlar tarafından 
dahi adil yargı talep ediliyor 
olmasını, düşünen insanların 
hala içerde olmasını, üstelik bir 
infaz düzenlemesi yapılırken dahi 
onların hiçbir biçimde nazara 
alınmadıklarını söylememiz 
hepimiz açısından çok değerlidir. 
Rejimin de değişmiş olması 
açısından baktığımızda 100 yıl 
önceki felsefeyi kavrayabilmiş 
olmak son derece değerli olduğunu 
düşünüyorum.

İzmir Barosu Başkanı 
Av. Özkan Yücel: 
Sanıyoruz ki kötülük yalnızca 
işbaşındakilerin kötülüğünden 
kaynaklanır ve kötülük o nedenle 
sürer. Hayır… Kötülük sıradan 
bir iştir. Sıradan insanlar ses 
çıkardıkları, karşı çıktıkları 
sürece kötülüğün devam etmesi 
mümkün değildir. O yüzden 
sıradan insanlara, bize, kendimize 
sesleniyorum. Ölüm orucu tutan 
ve adil yargılanma istiyoruz diyen 
isimleri aklınızda tutun, kötülüğün 
sıradanlığını ortadan kaldırmak için 
mücadelenin bir parçası olun.

Kocaeli Barosu Başkanı 
Av. Bahar Gültekin 
Candemir: 
Pandemi nedeniyle toplumun 
hemen hemen bütün kesimleri 
sıkıntılı. Anayasa’da vücut bulan 
sosyal devlet ilkesinin hayata 
geçirilmesi gerekiyor. Avukatlar 
da zor durumda. TBB bünyesinde 
yardım sandığı olmamasının 
sıkıntısını yaşıyoruz. Her baro 
kendi olanakları ölçüsünde 
formüller üretmeye çalışıyor, biz 
de Kocaeli Barosu olarak zor 
durumdaki meslektaşlarımıza nakdi 
yardım kararı aldık.

Mardin Barosu Başkanı Av. 
İsmail Elik: 
Gündemin öncelikli konusu infaz 
düzenlemesi olmalıdır. İnfaz yasası 
maalesef toplumsal barışa hizmet 
etmemiştir. İktidar bu şansı kaçırdı. 
Toplumsal barışa hizmet edecek bir 
infaz yasası beklenirken maalesef 
tam tersini yaptı ve toplumu daha 
fazla ayrıştırdı. Devlet sadece 
kendine karşı işlenen suçlarda af 
çıkarabilir. Şahıslara karşı işlenen 
suçları affedemez. Bunun olumsuz 
sonuçları görülmeye başlandı.
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Mersin Barosu Başkanı 
Av. Bilgin Yeşilboğaz: 
Yaşadığımız bu süreçte akıl firarda, 
vicdan çukurda. İnsanlık tarihinin 
en büyük suçları işlenirken, 
sıradan insanlar olarak bizler neler 
yapıyoruz? Türkiye gerçekten bir 
hukuk devleti mi? Biz avukatlar 
adalet arayan bir mekanizmanın 
parçalarından biri miyiz? Bizim asıl 
sorgulamamız gereken bu. Çıkar 
odakları her istediklerini yaptılar. 
Biz bunlara ne kadar direnebildik? 
Hukuksuzlukları yüzlerine ne 
kadar vurabildik? Bu insanlar 
hukuksuzlukları yapıyorlar ve gece 
yastığa başlarını koyduklarında 
‘çok şükür bugün de hesap 
vermedik, yarına Allah kerim’ 
diyorlar.

Şanlıurfa Barosu Başkanı 
Av. Abdullah Öncel: 
Mart ayında Şanlıurfa’da 12 
avukat arkadaşımız gözaltına 
alındı ve insan hakları aktivisti 
meslektaşımız Av. Sevda Çelik 
Özbingöl tutuklandı. İddianamesi 
henüz hazırlanmadı. Özbingöl, 
mesleki faaliyetleri iktidarı rahatsız 
ettiği için, adalet sistemindeki 
intikam anlayışından ötürü 
tutukludur. Meslektaşımızın bir an 
önce özgürlüğüne kavuşması için 
adalet talep ediyoruz. Türkiye son 
dönemde açık cezaevine çevrilmiş 
durumda…

Tekirdağ Barosu Başkanı 
Av. Sedat Tekneci: 
Adalet Nöbeti’ni 21 Nisan’da 
Tekirdağ’da tutacaktık ve baro 
başkanlarımızla birlikte 25 kişinin 
hayatını kaybettiği Çorlu Tren 
Kazası Davası’nı izleyecektik. 
Kazada yakınlarını kaybeden 
insanlarımızın duygularına 
tercüman olma düşüncemiz 
vardı. Ama koronavirüs önlemleri 
nedeniyle duruşmalar da ertelendi 
ve bunu gerçekleştiremedik. 
Davada alt düzeydeki 4 kişiyi 
yargılamak, bu katliamın 
yargılaması değildir. Biliniyor 
ki, siyasetçiler ve üst düzey 
bürokratlar hakkında şikayetler 
üzerine takipsizlik kararı verilmişti. 
Tekirdağ’da inanılmaz derecede 
çevre kirliliği de var. Ergene 
Havzası’ndaki kirliliğin yol açtığı 
hastalıklar, koronavirüsten daha 
fazla can almakta.

Tunceli Barosu Başkanı 
Av. Kenan Çetin: 
Milli egemenliğin, milli iradenin 
tek adama havale edildiğini 
görüyoruz. Muhalefet partilerini 
yönettiği belediyelere bağış 
toplamayı, ekmek dağıtmaya yasak 
getirildiğini görüyoruz. Maske 
dağıtımı konusunda bile sosyal 
devletin işlemediğini, stkların, 
muhtarlıkların, diğer siyasi partilerin 
ve belediyelerin ne kadar önemli 
olduğunu anladık. Ama iktidar 
bunlara yasak koyuyor. HDP 
belediyelerine kayyım atayarak, 
CHP belediyelerine yasak koyarak 
etkisizleştirilmektedir. Bu haksızlık 
karşısında susulmaması gerektiğini 
düşünüyoruz.

Van Barosu Başkanı 
Av. Zülküf Uçar: 
Ülkemizde adil yargılamanın 
güvence altına alınması 
gerekmektedir. Maalesef en 
büyük sorunlarımızdan biri bu. 
Yargı yürütmenin etkisi altında 
ve maalesef bağımsız kararlar 
çıkmıyor. Ciddi kayıplar yaşanıyor. 
Son olarak çıkarılan infaz 
yasası çetecileri, kadına şiddet 
uygulayanları hapislerden çıkardı, 
gazeteciler, avukatlar, sanatçılar 
içerde… Toplumsal barışı 
zedeleyen bir yasal düzenleme 
oldu ve bu ayrışmayı daha da 
artıracaktır.

Yalova Barosu Başkanı 
Av. Fedayi Doğruyol: 
Adaletin geldiği noktada sorunları 
tespit değil meselemiz. Tespiti 
yapılmış durumda ve toplum görüyor. 
Toplumun bütün kesimleriyle 
bir araya gelip sorunlara çözüm 
üretmemiz gerekiyor. Bugün yargının 
tarafsız ve bağımsızlığından, 
özgür savunmadan söz edemeyiz. 
Meslektaşlarımız sırf savunma 
yaptıkları için yüzlerce yıllık ceza 
almışlardır. Bütün mahkemeler artık 
Silivri olmuştur. Artık yargılama 
yoktur. Adil yargılamayı sağlama 
mücadelesi, toplum için virüsle 
mücadele kadar önemlidir. İnsanlık 
virüsü yenecektir ama asıl sorun 
adaletsizliktir.
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Komisyonun 20 Mayıs 
tarihinde yaptığı 
açıklamada şöyle denildi:
“Tüm dünyayı ve ülkemizi 

etkisi altına alan COVID 19 salgını 
sebebiyle başta UEFA ve ülke 
federasyonları olmak üzere liglerin 
ertelenmesi kararı almıştır. 

Salgın sebebi ile birçok 
vatandaşımızın hayatını 
kaybetmesi, salgını ortadan 
kaldırılacak bir aşının tüm dünyada 
henüz geliştirilememiş olması, 
seyahat engeli ve sair sebepler 
doğrultusunda; Gençlik Spor 
Bakanlığı ile ülkemiz federasyonları 
arasında 19.03.2020 tarihinde 
yapılan görüşme sonucunda 
ülkemizdeki tüm liglerin ertelenmesi 
kararı verilmiştir. 
Buna bağlı olarak da; 

Türkiye Voleybol Federasyonu, 
COVID 19 salgını nedeniyle 
Vestel Venus Sultanlar Ligi ve 
AXA Sigorta Efeler Ligi’nin mücbir 
sebeple oynanamaması (şampiyon 
çıkmayacağı, liglerin mevcut hali 
ile tescil edileceği, küme düşmenin 
olmayacağı) yönünde karar 
almıştır. 

Yine, aynı doğrultuda Türkiye 

Basketbol Federasyonu, ilgili 
bakanlıklar olmak üzere FIBA 
ve TBF Sağlık Kurulu ve tüm 
kulüpler ile yapılan görüşmeler 
sonrasında, yaşanan belirsizliğin 
liglere daha fazla zarar vermemesi 
ve basketbol ailesinin sağlığını 
korumak adına; tüm basketbol 
liglerinin sonlandırılmasına, hiçbir 
ligde şampiyon ilan edilmemesine, 
ligden düşme ve lige çıkma 
işlemlerinin uygulanmamasına 
karar vermiştir. 

Türkiye Futbol Federasyonu, 
seyircisiz oynama başta olmak 
üzere oluşturulan bir dizi kural 
ile öncelikle Süper Lig, 1. Lig, 2. 
Lig, 3. Lig ve bölgesel amatör 
liglerinin 12, 13, 14 ve 15 Haziran 
tarihlerinde başlatılması yönünde 
karar aldı. Sonrasında alınan karar 
ile; 1. Lig, 2. Lig, 3. Lig ve bölgesel 
amatör liglerinin başlama tarihleri 
başka bir tarihe ertelendi.

Türkiye Futbol Federasyonu’nun, 
liglerin başlatılmasına ilişkin 
kararının hemen sorasında; süper 
lig ve alt liglerde mücadele eden 
birçok kulüp yönetimi, gerek sporcu 
ve teknik ekip, gerekse yönetici ve 
çalışanlarının COVID 19 testlerinin 
pozitif çıktığını beyan etmişlerdir. 

Temennimiz, bir can kaybı 
yaşanmaksızın sağlıklarına bir 
an önce kavuşmalarıdır. Yaşanan 
salgının spor ekonomisi üzerinde 
olumsuz etkiler yaratacağı 
kaçınılmaz ve tartışılmaz. 
Ancak; öncelikle düşünülmesi 
gereken insan sağlıdır. COVID 
19 vakalarının bulunduğu ve yeni 
vakaların açıklandığı bir süreçte 
liglerin başlatılması, telafisi 
mümkün olmayan mağduriyetlere 
sebebiyet verecektir. 

Bazı kulüp yönetici ve sporcularının 
COVID 19 salgının mücbir sebep 
kabul edilerek liglerin oynanması 
gerektiği yönündeki beyanları 
ve ligin bu şartlarda oynanması 
halinde seyir zevki anlamında da 
tatminkar nitelikte olmayacağı 
hususu aşikardır.

Türkiye Futbol Federasyonu 
Başkanı Sayın Nihat Özdemir 
ve yönetim kurulu üyelerine 
sesleniyoruz… Sürecin, ilgili 
bakanlıklar, kulüpler birliği, kulüpler 
ve sağlık kurulları ile birlikte istişare 
edilerek, süper lig başta olmak 
üzere tüm liglerin başlatılması 
yönündeki kararından bu aşamada 
vazgeçilmesi gerekmektedir. Esas 
ve önemli olan insan sağlığıdır.”

“LİGLER BAŞLATILMAMALIDIR!”
BURSA BAROSU SPOR HUKUKU KOMİSYONU:

Bursa Barosu Spor 
Hukuku Komisyonu, 

bazı futbolcular, 
kulüp yöneticileri 
ve çalışanlarının 

COVID 19 testlerinin 
pozitif çıktığını 

hatırlatarak, Futbol 
Federasyonu’nun 

liglerin başlatılması 
kararını geri alması 
gerektiğini bildiren 

basın açıklaması yaptı.
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